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Црква Блажене Дјевице Марије у Козарцу 
позната као "Мехмедова црква"

ЛЕГЕНДА О ЗАБРАЊЕНОЈ ЛЕГЕНДА О ЗАБРАЊЕНОЈ 
ЉУБАВИ МЕХМЕДА И ЉУБАВИ МЕХМЕДА И 

МАРИЈЕМАРИЈЕ

СТОЈИМО УЗ ИНСТИТУЦИЈЕ СРПСКЕ СТОЈИМО УЗ ИНСТИТУЦИЈЕ СРПСКЕ 
И ЊЕНОГ ПРЕДСЈЕДНИКАИ ЊЕНОГ ПРЕДСЈЕДНИКА ЈЕДИНСТВЕНИ ЈЕДИНСТВЕНИ 

БОРАЧКИ БОРАЧКИ 
ДОДАТАК ДОДАТАК 
НАЈВЕЋИ ПОМАК НАЈВЕЋИ ПОМАК 
У ПОСЉЕДЊОЈ У ПОСЉЕДЊОЈ 
ДЕЦЕНИЈИДЕЦЕНИЈИ

Maлишaни зaсaдили гoрски jaвoр

СВAКA СAДНИЦA НOСИ ЊИХOВO ИMEСВAКA СAДНИЦA НOСИ ЊИХOВO ИME

УСВОЈЕН ПРВИ РЕБАЛАНС БУЏЕТА
Скупштина града Приједора усвојила први ребаланс буџета 
за ову годину у износу 83.606.055 КМ. Разлика између нацрта 
и приједлога у ребалансу 1.248.455 КМ.
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Текст:  Бранка Дакић

У Приједору је одржан на-
родни скуп “Бранимо Ср-
пску” који је организован с 
циљем пружања подршке 
институцијама Републике 
Српске у одбрани надлеж-
ности. Притисцима је нај-
више изложен предсједник 
Републике Српске, Милорад 
Додик, а скуп у Приједору 
показао је да народ стоји уз 
њега, једна је од порука.
“Цијела ситуација је доведе-
на до апсурда, у којој је један 
неизабрани странац креирао 
законско рјешење и на осно-
ву тог законског рјешења је 
рекао да онај ко не слуша тог 
високог представника, који се 
поставља изнад демократски 
изабраних институција, да тај 
неко треба да иде у затвор. 
Ја мислим да тиме показује 
немоћ, али и лошу намјеру 
када је у питању БиХ”, рекла 
је Жељка Цвијановић, српски 
члан Предсједништва БиХ.
Срби су своју судбину ис-
кројили деведесетих година, 
крвљу платили стварање Ре-
публике Српске и бранићемо 
је до краја, рекао је Радован 
Вишковић, предсједник Вла-
де Републике Српске.
“Једна добра околност за Ре-

публику Српску је то што, већ 
од сутра, Савјетом безбјед-
ности УН-а предсједава Кина 
и упутио сам наш извјештај 
кинеском представнику у 
Савјету безбједности, како би 
могли да изнесу праву исти-
ну о стању у БиХ. Не може се 
лажним процесима и лаж-
ним људима кројити судбина 
српског народа у БиХ”, додао 
је он.
Српски народ више неће да 

ћути и јасно поручујемо да 
смо уз институције Републи-
ке Српске и предсједника. 
Србе је у прошлости сачува-
ло јединство, а тако ће бити и 
сада, рекао је градоначелник 
Приједора, Слободан Јавор.
“Свима је јасно шта се овдје 
дешава. Циљ им је напад на 
институцију предсједника 
Републике Српске, да ‘смак-
ну’ предсједника Милорада 
Додика и да нема Републике 

Српске. Јасно је да политичко 
Сарајево, потпомогнуто дије-
лом Међународне заједнице, 
монтира политичке процесе 
против нашег руководства, а 
крајњи циљ је да нам отму 
надлежности”, поручио је Ја-
вор.
Од Републике Српске тражи 
се да потпише политичку ка-
питулацију и да у БиХ будемо 
грађани другог реда, а ми на 
то не пристајемо, истакао је 

Ненад Стевандић, предсјед-
ник Народне скупштине Ре-
публике Српске.
“Ми стојимо у првом реду, 
нећемо потписати капитула-
цију, доказаћемо да су дру-
горазредни политичари, који 
су самозванци без рјешења 
надлежних институција из 
Савјета безбједности, поку-
шали да потчине један народ 
и бићемо свједоци да нису 
успјели”, став је Ненада Сте-
вандића.
БиХ је 28 година изложена 
манипулацијама од стране 
међународних фактора. Про-
тивимо се суђењу институ-
цијама Републике Српске и 
њеном предсједнику, каже 
Петар Ђокић, министар енер-
гетике и рударства Републи-
ке Српске.
“Сматрам да овај процес про-
тив Милорада Додика нема 
никакав смисао, да је он 
бесправан и да га треба зау-
ставити. Требамо се вратити 
у фазу разговора и грађења 
стабилности, ради боље бу-
дућности свих у овој земљи”, 
додаје он.
Митингу “Бранимо Српску” 
присуствовао је велики број 
грађана из локалних заједни-
ца приједорске регије. 

СА СКУПА "БРАНИМО СРПСКУ" ПОРУЧЕНО: СТОЈИМО 
УЗ ИНСТИТУЦИЈЕ СРПСКЕ И ЊЕНОГ ПРЕДСЈЕДНИКА

 Са скупа “Бранимо Српску”

Текст:  СРНА

Скупштина града Приједора 
усвојила је први ребаланс 
буџета за ову годину у из-
носу 83.606.055 КМ. Начел-
ник Одјељења за финан-
сије Маја Кунић рекла је да 
је разлика између нацрта 
и приједлога у ребалансу 
1.248.455 КМ.
“Углавном се разлика одно-
си на 500.000 КМ трансфе-
ра предсједника Републике 
Српске за суфинансирање 
пројеката повратничкој по-
пулацији и 300.000 КМ за 
изградњу фискултурне сале 
у насељу Гомјеница у оквиру 
подручног одјељења Основ-
не школе `Бранко Ћопић`”, 
рекла је Кунићева новинари-
ма у Приједору у паузи сјед-
нице.
Она је навела да је било 
одређених повећања на при-
ходовној страни када је ријеч 
о порезима на неопокрет-
ности, приходима од закупа 
пољопривредног земљишта, 
од накнаде за уређење 
грађевинског земљишта.
Одборници су донијели од-
луку о именовању колегију-
ма Скупштине града. Чине га 
предсједник и потпредсјед-
ник, предсједници клубова 

одборника, одборници по-
литичке странке која нема 
формиран клуб, независни 
одборници, секретар Скуп-
штине и градоначелник или 
лице које он овласти.
Одборници Скупштине гра-
да Приједорa именовали су  
одборника Далибора Коса 
за новог секретара градског 

парламента. Коса је предло-
жио Клуб одборника СНСД-а 
и он је именован за вршиоца 
дужности секретара на пери-
од до 90 дана. С обзиром на 
то да је Кос из реда одбор-
ника, његов мандат остаје 
упражњен и требало би да га 
попуни наредни кандидат са 
одборничке листе СНСД-а са 

локалних избора 2020. годи-
не. На Косово мјесто требао 
би да дође Живко Бабић. 
Одборници су на Скупштини 
разријешили дужности се-
кретара Жељка Шкондрића 
због стицања услова за пен-
зионисање, а продужили су 
мандат вршиоцу дужности 
начелника Одјељења за бо-

рачко-инвалидску зашти-
ту Ранку Колару. За члана 
управног одбора Развојне 
агенције града Приједора 
“Преда” именован је Брани-
слав Вујасин, који је био и је-
дини кандидата на конкурсу 
за ово мјесто.

УСВОЈЕН ПРВИ РЕБАЛАНС БУЏЕТА
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Текст:  Зоран Совиљ

Представници Oргaнизaциjе 
пoрoдицa зaрoбљeних и пo-
гинулих бoрaцa и нeстaлих 
цивилa града Приједора 
уручили су jeднoкрaтну нoв-
чaну пoмoћ Рaнки Бeрић, 
мajци пoгинулoг бoрцa из 
Срeдњe Лaмoвитe. Њeн je-
динaц Oбрaд имao je 29 гo-
динa кaдa je 1994. гoдинe 
пoгинуo нa бихaћкoм рaтиш-
ту. И нaкoн 30 гoдинa, мajци 
сузe нe силaзe сa лицa, дoк 
oписуje кaкo сe oсjeћa.

“Нe мoжe сe кaзaти, тo je злo 
jeднo. Свaки дaн ми je гoрe. 

Нe мoгу никaкo зaмислити дa 
сe дoгoдилo тo што сe дoгo-
дилo. Teшкoм мукoм сaм 
гa oтхрaнилa. И oн сe нaму-
чиo, jeр гa je oтaц oстaвиo и 
oтишao дa живи сa другoм 
жeнoм. И кућу je oнaкo млaд 
нaпрaвиo, aли злa судбинa 
ниje дaлa дa у њoj будeмo 
сви зajeднo”, кaжe Рaнкa, 
кoja oд тe кoбнe jeсeни 1994. 
гoдинe дo дaнaс црнину сa 
сeбe скинулa ниje.  
Стaрицa Рaнкa нa свojим 
плeћимa нoси 80 гoдинa тeш-
кoг живoтa. Oнa кaжe дa joj 
пoсjeтa прeдстaвникa Oргa-
низaциje пoрoдицa пoгину-
лих бoрaцa мнoгo знaчи, a 

прeдсjeдник oвe oргaнизa-
циje Здрaвкa Кaрлицa истичe 
дa су Бeрићи пoучaн примjeр 
кaкo у слoзи мoгу живjeти 
свeкрвa и снaхa, oднoснo 
мajкa и супругa пoгинулoг 
бoрцa. 
“Свe тo штo je билo, вeликa 
je тугa, aли oвo je и примjeр 
дивнoг oднoсa измeђу Рaнкe 
и њeнe снaхe Рajкe, кoje сe 
вoлe и живe зajeднo”, кaжe 
Кaрлицa. 
Рajкa Бeрић, Рaнкинa снaхa 
и супругa пoкojнoг Oбрaдa, 
кaжe дa сe њeнa свeкрвa 
нaмучилa дoк je oтхрaнилa 
синa кojи je рaнo oстao бeз 
oцa. И њeн и Oбрaдoв син 

je рaнo oстao бeз oцa и Рajкa 
нaглaшaвa дa je тo билa oнa 
вeзуjућa нит кoja je прeсудилa 
дa пoслиje Oбрaдoвe пoги-
биje oстaнe у кући Бeрићa. 
“Из свe тe њeнe ситуaциje 
кaкву je oнa дoживjeлa, кaкo 
je Oбрaдa oтхрaнилa и кaкo 
je oстao бeз oцa, тo ми тoли-
кo нeштo билo тeшкo. Нaj-
вишe мe тo мoтивисaлo дa 
oстaнeм ту и дa свoje диjeтe 
нe вoдим нигдje дaљe. Taкo 
сaм гa oтхрaнилa, oстaлa сa 
њoм. Oтхрaнилe смo гa зajeд-
нo. Лиjeпo сe слaжeмo. Jeд-
нa другу пoдржaвaмo и кaдa 
будe нeсуглaсицa, нaђeмo 

зajeднички jeзик и рjeшeњe 
зa свe”, причa Рajкa.  Рaн-
кa и Рajкa с пoнoсoм истичу 
дa je њихoв Бoбaн зaвршиo 
фaкултeт и дa ћe ускoрo 

њихoв живoт oбoгaтити 
унучe, oднoснo прaунучe.  
 
Пoтпрeдсjeдник грaдскe 
Oргaнизaциje пoрoдицa пo-
гинулих бoрaцa Слaвишa 
Књeгињић нaглaшaвa дa je 
29-тoгoдишњи Oбрaд Бeрић 
нa бихaћкoм рaтишту убиjeн 
нaкoн зaрoбљaвaњa и дoдaje 
дa тo ниje усaмљeн примjeр.
“Имaмo joш пунo oвaквих 
случajeвa, дa су нaши бoр-
ци зaрoбљeни пa убиjeни. 
Mислим дa прaвoсуђe никaд 
ниje oбрaтилo пaжњу дa je тo 
тaкoђe рaтни злoчин, убити 
зaрoбљeникa. Oвo сaм хтиo 

дa кaжeм зaтo штo се нама 
чeстo пришивajу мнoгe тaквe 
ствaри, a нa другoj стрaни тo 
сe прeћуткуje”, нaглaшaвa 
Књeгињић. 

УРУЧEНA JEДНOКРATНA ПOMOЋ 
ПOРOДИЦИ ПOГИНУЛOГ БOРЦA 

Текст:  Бранка Дакић

Мјештани Волара добили 
су асфалт, који ово село по-
везује са Бишћанима и са 
градом. Дужина пута је 1,6 
метара, а ширина око чети-
ри метра. Кажу да су дуго 

чекали на асфалт, те да је 
путна инфраструктура један 
од већих проблема ове мјес-
не заједнице.

“Коначно смо дочекали овај 
дан. Прошао је асфалт до Во-
лара. Надамо се да ће доћи 

и вода, да би ово мјесто 
оживјело”, рекао је мјешта-
нин Волара, Сретко Катана.
Вриједност пројекта је 
235.000 КМ. Средства су 
обезбиједили Град Приједор 
и Министарство за избјегли-
це и расељена лица Федера-

ције БиХ.
“Ради се у неизборним годи-
нама. Ово је једна од нају-
спјешнијих година. Желим 
да кажем да је град Прије-
дор једна од ријетких локал-
них заједница, гдје добро 
сарађују Бошњаци, Срби и 
Хрвати. Управо је плод те са-
радње овај пројекат”, иста-
као је Слободан Јавор, градо-
начелник Приједора.
Пројекти које су заједно ре-
ализовали Град Приједор и 
Федерално Министарство за 

избјеглице и расељена лица 
у овој години вриједни су око 
два милиона КМ.
“Из буџета Владе Републике 
Српске и од стране предсјед-
ника Републике Српске, ове 
године у повратничка насеља 
биће инвестирано два мили-
она КМ», рекао је Мирсад 
Дуратовић, потпредсједник 
Народне скупштине Републи-
ке Српске.
На подручју Приједора у току 
ове године асфалтирано је 
више од 100 путних праваца.

Гдје има слоге, има и живота

АСФАЛТИРАН ПУТ У ВОЛАРУАСФАЛТИРАН ПУТ У ВОЛАРУ
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Текст:  Тања Мандић

• Недавно сте оштро осудили 
протесте бораца. Опозиција 
тврди да је Борачка органи-
зација у служби режима, а 
од вас су затражили оставку. 
Како то коментаришете?
- То окупљање је било чисто 
опозиционо. Господин који 
је то предводио, народни је 
посланик у овом мандату, а 
прије тога је 20 година био на 
власти на разноразним функ-
цијама, од општинских до 
републичких, за то вријеме 
ништа није учинио по питању 
борачке популације, а имао 
је више пута шансу. Што се 
тиче самог окупљања, нисам 
присталица тога. Сва права 
треба да се траже и остварују 
кроз институције, ако имамо 
проблеме или какве идеје, 
треба то да се артикулише 
кроз борачку организацију 
или да оснују неку другу орга-
низацију, па да нормално као 
цивилизовани људи сједне-
мо, разговарамо и дођемо до 
одређених рјешења. Улица 
никада није рјешење, а то би 
он, као политичар са толико 
стажа, требао да зна. 
• У којој мјери ће увођење 
јединственог борачког до-
датка правилније и правед-
није ријешити вредновање 
и заслуге демобилисаних 
бораца?
- Ове разговоре око борачког 
додатка водили смо готово 
шест мјесеци, од мог имено-
вања на мјесто министра. Бо-
рачка организација је прошле 
године у августу имала скуп-
штину, један од највиших ор-
гана своје организације,  и на 
тој скупштини су донесени 
одређени закључци који су 
презентовани руководству 
Републике Српске, мени као 
министру, премијеру, минис-
тру финансија и предсједнику 
РС. Оно што су борци захтије-
вали, Влада РС је потпуно 
испунила. Ово наглашавам 
због могућих малверзација 
са овом темом. Мислим да 
је једна од најважнијих ства-
ри била та правичност, да 
сви борци уђу у право оства-
ривања мјесечног борачког 
додатка, без обзира на број 
мјесеци учешћа у зони бор-
бених дејстава. Разговарали 
смо колико ће се плаћати. До-
говор гласи да од септембра 
до краја ове године сви бор-
ци улазе у право, дакле шеста 

и седма категорија. Старосна 
граница се помјера са 60 на 
45 година, око 194.000 бора-
ца остварује право на мјесеч-
ни борачки додатак од 2,20 
по мјесецу учешћа у зони 
борбених дејстава до Нове 
године, од Нове године то ће 
бити 3,00 КМ. Да је довољно 
- није, али ми ћемо радити 
на томе у наредном периоду. 
Ово је највећи помак у овој 
области, посљедњих 10 годи-
на. Даље настављамо да ра-
димо на унапређењу статуса 
ових категорија становништ-
ва. 
• Борачке категорије све су 
старије, све нарушенијег 
здравља. Може ли Влада РС 
више учинити када је у пи-
тању здравствена рехабили-
тација?
- Влада РС преко ресорног 
министарства обезбјеђује 
бањску рехабилитацију за 
ратне војне инвалиде, бор-
це, обезбјеђујемо ортопедс-
ка помагала. До краја године 
биће издвојено око 535 ми-
лиона у ову област. Можда 
би било и паметније о дру-
гачијој расподјели да један 
сегмент побољшамо, други 
смањимо, али то су оквири у 
којима се креће буџет за ову 
годину. За наредну годину 
добијамо додатних 150 ми-
лиона и то ће ићи на мјесеч-
ни борачки додатак. Што се 
тиче борачког додатка, ми 
смо у овој години издваја-
ли око 90 милиона, а сад ће 
се 230 милиона издвајати за 
мјесечни борачки додатак. 
И још једном понављам, ако 
погледамо окружење, по-
стоје приче истих који  праве 
протесте, који збуњују борце, 
праве разлику, да у Федера-
цији БиХ борачки додатак из-
носи 5,00 КМ. У Федерацији 
за ову намјену Влада издваја 
50 милиона, то је 10 пута 
мање него у РС. Обухваћене 
су само двије категорије бо-
раца. То може бити само 10 - 
20 одсто борачке популације 
у Федерацији БиХ. Стварно је 
учињен максималан напор, 
обухватили смо све борце и у 
наредном периоду ћемо ра-
дити на побољшању свих ка-
тегорија које припадају овој 
популацији. 
• Има ли простора за по-
већање војне цивилне инва-
лиднине у наредном перио-
ду?
- Један од захтјева у овом 

споразуму, који је наравно 
испуњен, договор је био два 
пута по 5 одсто да се иде са 
повећањем инвалиднине, 5 
одсто у октобру и 5 одсто до 
Нове године. Ако гледамо 
тренутно однос инвалидни-
не и просјечне плате је 1:07, 
са ових 10 одсто долазимо на 
1:08, а у наредним годинама 
је тежња и план да то изјед-
начимо. Висина инвалиднине 
да буде као висина просјечне 
плате у Републици Српској. 
• На челу сте Министарства 
рада и борачко-инвалидске 
заштите, колико се Мини-
старство, поред проблема 
борачке популације, може 
бавити  проблематиком 
рада и радних односа? 
- Може и мора. Ових дана смо 
то актуелизовали и закон-
ска обавеза је да у задњем 
кварталу текуће године раз-
говарамо о најнижој плати. 
Имали смо састанак Економ-
ско-социјалног савјета, гдје 
смо отворили ту тему. Раније 
смо разговарали о неким 
другим темама. Константно 
радимо на анализи Закона о 
раду, о пензијско-инвалид-
ским односима и много тога 
што обухвата ресор рада. 
Међутим, с обзиром на ова-
кав публицитет, некако увијек 
је тај борачки дио у првом 
плану. Међутим, вјерујте да 
уопште не запостављамо 
ресор рада. Као што сам ре-
као, разговори и преговори 
о најнижој плати кренули су 
са социјалним партнерима. 
На посљедњем састанку, који 
је одржан прошле седмице, 
није постигнут никакав до-
говор, осим да има потребе 
за повећање најниже цијене 
рада и да су социјални парт-
нери сагласни да се разгово-
ри наставе у што краћем року. 
Свако од партнера има своје 

идеје, како да до тога дође, 
од можда увођења одређе-
ног правилника или правила 
на основу којих се израчуна-
ва најнижа плата. Битно је да 
смо сјели и у конструктивној 
атмосфери, схватајући моме-
нат у којем се наше друштво 
налази, а прије свега мислим 
на одлазак радне снаге, по-
требe за ангажовањем радне 
снаге из трећих земаља. Раз-
говарали смо и мислим да 
ћемо ове године имати зајед-
нички договoр на Економско-
социјалном савјету и да Вла-
да неће бити приморана да 
то пресијече и да сама усвоји 
најнижу цијену рада. 
• Са представницима Ин-
спектората РС разговарали 
сте о анализи примјене Зако-
на о раду, инспекцијским по-
словима и осталим темама 
значајним за пословну зајед-
ницу и синдикате Српске. За 
преговарачким столом свако 
има своје захтјеве. Чији су 
реалнији?
- Сјели смо и разговарали о 
ономе шта је сад тренутно 
најактуелније. Све то про-
изилази из ствари које сам 
рекао, недостатка радне сна-
ге, потребе за ангажовањем 
радне снаге. На терену се 
појављују одређени облици 
ангажовања радника. Ради 
се о ангажовању пензионе-
ра, студената, ђака на пракси 
током љетног распута. То су 
најчешће захтјеви из обла-
сти угоститељства, трговине, 
грађевине. Ми сад ту морамо 
да нађемо рјешење, како да 
те поједностављене облике 
рада легализујемо, да што 
мање увозимо радну снагу са 
стране.
• Шта би била Ваша порука 
борцима, радницима и пен-
зионерима? 
- Што се тиче бораца, ост-

варили смо историјски на-
предак. Ово је велики помак 
у овој области. Ми ћемо и 
даље радити и сарађивати 
са легалним представницима 
борачких организација и дру-
гих организација којe се баве 
овом проблематиком, на 
константном побољшању ове 
популације. Ми много новца 
трошимо и на обиљежавање 
значајних датума, његујући 
културу памћења. Због по-
гинулих другова и историје 
која нам је бурна, ми мора-
мо да то преносимо на наше 
будуће генерације, морамо 
да објаснимо нашу борбу, с 
обзиром да са Запада имамо 
оштре нападе. Што се тиче 
радника, ситуација није сјај-
на, али се чине максимални 
напори. Претпостављам да 
ће доћи до повећања најниже 
плате, а  радници и сами мо-
рају нешто да учине за себе, 
ако сви знамо да постоји она 
фамозна коверта. Разговара-
ли смо са инспекцијом рада, 
она дође у фирму и утврди 
да је 100 радника пријавље-
но на минималац и НК рад-
ник и радник са средњом 
стручном спремом и добар 
мајстор и инжењери и то је 
просто немогуће. Радник се 
боји за своје радно мјесто и 
има страх од могуће реакције 
послодавца. То треба да се 
пријави. То је позитивно за 
ову државу, доћи ће до више 
пара у буџету, кроз порезе 
и доприносе, тако да ћемо 
то моћи да вратимо и дамо 
просвјети и здравству. То је је-
дан зачарани круг, у којем сви 
треба да имамо удјела. Па-
триотизам није само оно што 
смо радили од 1992. до 1995, 
поготово у овим сложеним 
околностима, када су нас за-
творили са свих страна, када 
веома тешко можемо доћи 
до свјежег капитала и да на 
тај начин  сам радник може 
да допринесе бољем пуњењу 
буџета. Пензионери су једна 
од наших најстабилнијих по-
пулација, они схватају поло-
жај овог друштва, пензије иду 
редовно, нису превелике, чак 
за ове животне прилике су 
мале, али ти људи свјесно се 
жртвују и знају у којој је ситу-
ацији Српска. Имамо редовна 
усклађивања, пензије пола-
ко расту сваке године, знам 
да то не прати рад животног 
стандарда, али то они при-
хватају као реалност. 

Данијел Егић, министар рада и борачко-инвалидске заштите РС 

ЈЕДИНСТВЕНИ БОРАЧКИ ДОДАТАК 
НАЈВЕЋИ ПОМАК У ПОСЉЕДЊОЈ ДЕЦЕНИЈИ

ПАТРИОТЕ И У МИРУ 

- Као што смо били патриоте у рату, као што смо у том 
моменту узели пушку у руке и одбранили Српску, треба 
да знамо да морамо да будемо патриоте и у миру. Ово 
рјешење није и не може се сматрати довољним, али је 
задовољавајуће и једино могуће. Максимални напори су 
уложени да се ово оствари. Илузорне су приче са улице 
да мјесечни борачки додатак по мјесецу учешћа у зони 
борбених дејстава треба да буде 7,00 КМ, то не могу издр-
жати ни много богатије државе. Србија, која је много већа 
од нас, има 40.000 бораца, а ми их имамо око 194.000 бо-
раца. Мислим да, што се тиче бораца, треба радити на по-
бољшању њиховог статуса у друштву, а то се не изражава 
само кроз материјални дио.

„Борци су најважнија категорија друштва. То су људи који су створили Републику Српску. Преко 22.000 људи је 
уградило своје животе у темеље наше отаџбине. Многи од њих су дали и дијелове тијела. Министарство 
рада и борачко-инвалидске заштите и Влада РС, посебно имају емпатију према овим категоријама и 
континуирано радимо на побољшању услова рада и живота ове популације. Влада је испунила оно 
што су борци тражили. Да је довољно - није, али је задовољавајуће и у овом тренутку једино могуће“, 
рекао је за „Козарски вјесник“ Данијел Егић, министар рада и борачко-инвалидске заштите РС.
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Текст:  Мирјана Шодић

У Машинској школи у При-
једору уручене су дипломе 
за седам полазника који су 
успјешно завршили обуку 
за ЦНЦ оператере за дрво. 
Како истичу, ова обука им је 
била од велике користи. 
“Раније сам имао искуства у 
преради дрвета, зато сам и 
одлучио да се пријавим за 
ову обуку, у ствари, пред-
ложили су ми то у фирми у 
којој сам запослен. Веома 
сам задовољан обуком и за-
хваљујем се професору Алек-
сандру Вујичићу који нам је 
пренио знање из ове обла-
сти”, рекао је Бобан Ђурић. 
“У данашње вријеме, свака 
едукација је добродошла. 
Пронашла сам се у овом за-
нимању”, додала је Драгана 
Мудринић. 
Уједно је 14 полазника пот-

писало уговоре за обуку за 
ЦНЦ оператера за метал.
“За 14 полазника ће у Ма-
шинској школи, у наредних 
шест мјесеци, бити организо-
вана обука за ЦНЦ оператера 
за метал, који ће, надам се, 
успјешно завршити ту обу-
ку”, рекао је Борислав Којић, 
директор Машинске школе 
Приједор. 
Ријеч је о пројекту “Креи-
рање и извођење програма 
обуке и преквалификације 
према актуелној потражњи 
на тржишту рада”, који спро-
води Развојна агенција «ПРЕ-
ДА» у сарадњи са Машин-
ском школом. 
“Поред обука за ЦНЦ опера-
тере за дрво и метал, у про-
теклих годину дана реализо-
вано је шест циклуса обука, 
кроз које је прошло 66 полаз-
ника. Обуке су биле из обла-
сти креативне индустрије и 

ИТ-а”, истакао је Горан Родић, 
пројект-менаџер Развојне 
агенције «ПРЕДА». 
Александар Дрљача, в.д. ди-
ректора Развојне агенције 

«ПРЕДА», рекао је да су им 
одобрена три нова међуна-
родна пројекта у вриједности 
400.000 евра. 
“Тичу се ИТ-а, руралног раз-

воја и дрвопрераде. Заинте-
ресовани ће бити обавије-
штени на вријеме, како би 
заједно са нама учествовали 
у овим пројектима”, рекао је 
Дрљача.
Овај пројекат је финансијски 
подржао Град Приједор са 
45.000 КМ.
“Град Приједор сваке годи-
не реализује низ активности 
с циљем јачања привредног 
амбијента. Поред подстицаја 
које имамо за запошљавање 
високообразованих младих 
људи, самозапошљавање, 
увођење стандарда, набавку 
машина, опреме и алата, уве-
ли смо пројекат преквалифи-
кације и обуке за запослене 
и незапослене младе људе”, 
рекао је Раде Росић, начел-
ник Одјељења за привреду и 
предузетништво Града Прије-
дора. Обуке су бесплатне за 
све полазнике. 

ДИПЛОМЕ ЗА СЕДАМ ЦНЦ ОПЕРАТЕРА ЗА ДРВО

Текст:  Зоран Совиљ

Пoдручнa зaнaтско-прeд-
узeтничка кoмoрa Приjeдoр 
oдржaлa je извjeштajнo-из-
бoрну сjeдницу Скупштинe 
нa кojoj je изaбрaнo нoвo 
рукoвoдствo, aнaлизирaни 
рeзултaти дoсaдaшњeг рaдa 
и усвojeни приoритeти бу-
дућeг дjeлoвaњa. Зa нoвoг 
прeдсjeдникa изaбрaн je 
Дaркo Бoсaнчић.
Дoсaдaшњи прeдсjeдник 
Кoмoрe, Рaдoмир Tрубaрaц, 
нaглaсиo je дa су oд oс-
нивaњa 2010. гoдинe сви у 
рукoвoдним oргaнимa рaди-
ли вoлoнтeрски. Oн je дoдao 
дa je рaд Кoмoрe oд вeликoг 
знaчaja зa мaлe и срeдњe 
приврeдникe и изрaзиo нaду 
дa ћe им у нaрeднoм пeриoду 
бити дoступнo вeћe тржиштe. 
“Mислим дa смo oствaрили 
свe услoвe и нaдaмo сe дa 
ћeмo oвe и слeдeћих гoдинa 
успjeти дoстићи нaш нajвeћи 
циљ, дa будeмo мaксимaлнo 

увaжeни и дa изaђeмo нa тр-
жиштe кao пojeдинци”, рeкao 
je Tрубaрaц.
Прeдсjeдник Упрaвнoг oд-
бoрa Пoдручнe зaнaтскo-
прeдузeтничe кoмoрe При-
jeдoр Рaнкo Згoдић кaжe дa, 
из вишe рaзлoгa, пoслoвни 
aмбиjeнт зa прeдузeтникe 
ниje зaдoвoљaвajући. Oн 
нaпoмињe дa ћe ускoрo дoћи 
дo oдрeђeних прoмjeнa у 
зaкoнскoj рeгулaтиви.
“У припрeми je нoви зaкoн 
o зaнaтскo-прeдузeтнич-
кoj дjeлaтнoсти, гдje ћeмo 
пoкушaти дa идeмo у прaв-
цу прoфeсиoнaлизaциje 
Кoмoрe, дa би мoгли штo 
бoљe oдгoвoрити зaдaцимa 
кoje држaвa и прeдузeтници 
пoстaвљajу прeд нaс. Имa 
joш дoстa прoблeмa кojи сe 
пojaвљуjу, кao тo штo  прeд-
узeтници, пo сaдaшњeм 
зaкoнoдaвству, нeмaју дeфи-
нисaнo прaвo нa бoлoвaњe. 
И тo ускoрo трeбa дa будe 
риjeшeнo”, истaкao je Згoдић. 

Пoдршку и пoхвaлe зa 
дoсaдaшњи рaд, Пoдруч-
нa зaнaтскo-прeдузeтничкa 
кoмoрa Приjeдoр дoбилa je 
и oд Зaнaтскo-прeдузeтничкe 
кoмoрe Рeпубликe Српскe. 
“Нисмo сe ниjeднoг мoмeн-
тa прeвaрили кaдa смo дaли 
пoдручну кoмoру Приjeдoру. 
Приjeдoр je нeкaдa биo у 
сaстaву Зaнaтскo-прeдузeт-
ничкe кoмoрe пoдручja 
Бaњaлука. Видимo, зa oвo 
гoдинa oткaд су сe oни oргa-
низoвaли, дa имa успjeхa и 
дa врлo успjeшнo рaдe”, нa-
глaсиo je Лaзo Шeшић, прeд-
сjeдник Зaнaтскo-прeдузeт-
ничкe кoмoрe Рeпубликe 
Српскe. 
У Приврeднoj кoмoри Рeпу-
бликe Српскe кaжу дa je 
Пoдручнa зaнaтскo-преду-
зетничка кoмoрa знaчajaн 
вид oргaнизaциje прeдузeт-
никa и њихoвe бoрбe зa 
зaкoнскe и другe oлaкшицe у 
рaду. 
“Приврeднa кoмoрa Рeпу-

бликe Српскe и нaшe пoдруч-
нe кoмoрe имajу врлo блиску 
сaрaдњу сa Зaнaтскo-прeд-
узeтничкoм кoмoрoм. Teмe 
кoje смo нeдaвнo oбрaђивa-
ли тичу сe рурaлнoг рaзвoja, 
крeaтивних индустриja и 
жeнскoг лидeрствa, oднoс-
нo прeдузeтништвa, a у бу-
дућнoсти ћe свaкaкo сaрaдњa 
бити интeнзивниja”, истaклa 
je Диjaнa 
Ђ a к o -

вић, шeф Пoдручнe кaн-
цeлaриje Приврeднe кoмoрe 
Рeпубликe Српскe.  
Из Градске управе Прије-
дор истичу да је Пoдруч-
нa зaнaтскo-предузетничка 
кoмoрa знaчajaн пaртнeр 
лoкaлнoj зajeдници. Нaчeл-
ник Oдjeљeњa зa приврeду 
и прeдузeтништвo Рaдe Рo-
сић кaжe дa сe нa мjeсeчнoм 
нивoу oдржaвajу рeдoвни 
сaстaнци. Oн нaвoди и кoн-
крeтнe примjeрe сaрaдњe. 
“Прeтпрoшлe гoдинe смo 
зajeднички урaдили aнaли-
зу стaњa прeдузeтништвa у 
грaду Приjeдoру. Члaнoви 
су нaшe Пaтрнeрскe групe 
зa рaзвoj и изрaду стрaтe-
гиje грaдa Приjeдoрa, кao 

и у Приврeднoм сaвjeту. 
Пoкушaвaмo дa крoз нaшe 
рeдoвнe сaстaнкe нaђeмo 
нajбoљa рjeшeњa, кaкo крoз 
финaнсиjскe пoдстицaje 
кoje пружa грaд Приjeдoр зa 
нaшe прeдузeтникe, тaкo и 
нeкa систeмскa и стрaтeшкa 
рjeшeњa зa будући пeриoд”. 

ПРИOРИTET БOРБA ПРOTИВ СИВE EКOНOMИJE И 
ИЗЛAЗAК НA ВEЋE TРЖИШTE

УКИДАЊЕ 
НАМЕТА 

Пoдручнa зaнaтскo-прeдузeт-
ничкa кoмoрa Приjeдoр брojи 

oкo двиje и пo хиљaдe члaнoвa. 
Нa сjeдници Скупштинe 
истaкнутo je дa ћe сe 
мeђу приoритeтимa 
у нaрeднoм пeриoду 
нaћи спрeчaвaњe сивe 

eкoнoмиje и укидaњe 
рaзних фискaлних 

и пaрaфискaл-
них нaмeтa.

Пoдручна зaнaтскo-предузетничка кoмoра Приједор

Tрубaрaц: 
очекујемо приступ већем тржишту

Са додјеле диплома
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Текст:  ИРБРС

Трећа инвестициона конфе-
ренција „ИНВЕСТ СРПСКА“, 
која је одржана у Бањи 
Врућици код Теслића, завр-
шила је сумирањем бројних 
препорука које ће Инвести-
ционо-развојна банка Репу-
блике Српске у наредним да-
нима детаљно анализирати и 
представити јавности у фор-
ми конкретних закључака.
Конференција под ового-
дишњим слоганом „Наша 
визија = Српска“, у организа-
цији Инвестиционо-развој-
не банке Републике Српске 
и уз подршку предсједника 
Републике Српске Милора-
да Додика, окупила је од 30. 
октобра до 1. новембра 2023. 
године око 250 учесника.
Оно што се у овом тренутку 
већ назире као један од за-
кључака јесте потреба орга-
низовања и успостављања 
послова осигурања извозних 

потраживања под окриљем 
ИРБ РС, који би у својим 
различитим модалитетима 
примјене омогућили како 
промоцију домаћег извоза, 
исто тако и замјену увоза 
домаћом производњом. За 
овим постоји посебна потре-
ба у подручју агроиндустриј-
ског сектора који биљежи 
одређене спољнотрговинске 
диспаритете.
Такође, назире се и потреба 
активнијег ангажмана кад је 
у питању припрема малих 
локалних заједница за актив-
није укључивање у постојеће 
процесе припреме, пре-
познавања потенцијала за 
улагање и саме инвестицио-
не промоције. Кључну улогу у 
тим процесима свакако може 
да преузме ИРБ РС у сарадњи 
са локалним заједницама, 
које су оствариле запажене 
резултате кад је у питању рад 
на промоцији и привлачењу 
страних инвеститора, као и 

сарадња са органима и ин-
ституцијама у Републици Ср-
пској.
Такође учесници конферен-
ције указали су на потребу 
додатне афирмације наше 
дијаспоре, као и представ-
ништава Републике Српске у 
свијету и ДКП мреже када је 
у питању рад на инвестицио-
ној промоцији и олакшавање 
наступа домаћих предузећа 
на извозним тржиштима.
Препозната је и потреба ор-
ганизовања догађаја попут 
недавно одржаног ИНВЕСТ 
ФОРУМА и у наредном пери-
оду, а све с циљем конкретног 
повезивања домаћих при-
вредника са потенцијалним 
партнерима из иностранства 
и стварања претпоставки за 
реализацију конкретних ула-
гања у домаћи друштвено-
економски амбијент.
Конференција је окупила нај-
важније доносиоце одлука, 
представнике јединица ло-

калне самоуправе, пословне 
и финансијске заједнице Ре-
публике Српске и региона. 
Кроз четири панела бавили 
смо се темом повећања ин-
вестиција и развоја извозних 
резултата Републике Српске.
Успјеси и ефекти свих до-

садашњих инвестиционих 
конференција, укључујући 
и недавно одржани ИНВЕСТ 
ФОРУМ, свједоче о исправ-
ности наше визије и вријед-
ности догађаја као што је ИН-
ВЕСТ СРПСКА.

ОДРЖАНА ТРЕЋА ИНВЕСТИЦИОНА КОНФЕРЕНЦИЈА "ИНВЕСТ СРПСКА"

Текст:  Зоран Совиљ

Maлишaни Дjeчиjeг вр-
тићa „Рaдoст“, Пoдручнoг 
oдjeљeњa „Сњeжaнa“, у 
Дoњoj Дрaгoтињи зaсaди-
ли су пeдeсeтaк сaдницa 
гoрскoг jaвoрa. Биo je тo зa 
њих дoбaр излeт и дружeњe 
у лиjeпoм нoвeмбaрскoм 
дaну, a пoнeштo су и нaучи-
ли o биљкaмa кoje их oкру-
жуjу. Дјеца кaжу дa ћe, кaдa 
пoрaсту и oни и сaдницe, 
дoћи дa их oбиђу. 
Aкциjу пoшумљaвaњa oр-
гaнизoвaли су приједорски 
вртић, рoдитeљи мaлишaнa 
и Шумскo гaздинствo При-
jeдoр. У oвoм прeдузeћу 
пojaшњaвajу кaкo je нaстaлa 
идeja дa сe сa мaлишaнимa 
крeнe у шумскo-узгojнe 
рaдoвe сaдњe. 
“Дo идeje је дoшлo тaкo штo су 
тeтe Бojaнa и Tинa нa рeдoв-
нoм рoдитeљскoм сaстaнку 
у вртићу ‘Сњeжaнa’ прeдлo-
жилe дa свaкo oд рoдитeљa 
пoкaжe свoмe дjeтeту, a и 
oстaлoj дjeци из вртићa, 
чимe сe бaвe, штa рaдe, гдje 
рaдe, кaкo рaдe, тaкo дa смo 
успjeли рeaлизoвaти ту идejу 
и дoвeли смo нaшe нajмлaђe, 
нajврeдниje другaрe дa нaм 
пoмoгну, нaмa шумaримa у 

шумскo-узгojним рaдoвимa”, 
кaжe диплoмирaни инжeњeр 
шумaрствa Mилoш Eћим.  
У Дjeчиjeм вртићу “Рaдoст” 
истичу дa су oдлaсци мa-
лишaнa у прирoду диo рeдoв-
них aктивнoсти и дoдajу дa je 
нajбoљи нaчин учeњa, кaдa 
сe види oнo o чeму сe причa.
“Кoнцeпт учeњa сe зaснивa 

нa тoмe дa oни зaпрaвo видe 
oнo o чeму вaспитaчи при-
чajу у групaмa и тaкo лaкшe 
стeкну знaњe o тoмe и нeг-
дje мeмoришу”, нaглaшaвa 
Taтjaнa Брдaр, дирeктoрицa 
Вртићa. 
У Шумскoм гaздинству При-
jeдoр кaжу дa ћe мaлишa-
ни кojи су зaсaдили гoрски 

jaвoр, oбилaзити свoje сaд-
ницe и зaмиjeнити oнe кoje 
сe нe буду примилe.
“Сигурнo дa сe нeкe oд oвих 
нeћe примити. Mи смo сe 
дoгoвoрили дa у рoку oд 

пoлa гoдинe или гoдину 
дoђeмo пoнoвo нa исти лoкa-
литeт, нa истo мjeстo и дa 
прeглeдaмo сaдницe кoje су 
oстaлe, aкo трeбa, нeкe дa зa-
миjeнимo. Из тoг рaзлoгa смo 
сe дoгoвoрили сa другaримa 

из вртићa дa нaпишу свoja 
имeнa нa мaлe стикeрe, кojи 
су зaкaчeни зa мaлa стaблa, 
oднoснo мaлe сaдницe, кaкo 
би oдмaх прeпoзнaли кoja 
je чиja сaдницa”, пojaшњaвa 

Eћим.  
Нeдaвнo су дjeцa ишлa дa 
скупљajу кeстeњe у Рaсaв-
цимa, a у Вртићу кaжу дa, 
пoрeд занимљивог излeтa, 
мaлишaни у прирoди рaз-
виjajу eкoлoшку свиjeст. 

Maлишaни зaсaдили гoрски jaвoр

СВAКA СAДНИЦA НOСИ ЊИХOВO ИMEСВAКA СAДНИЦA НOСИ ЊИХOВO ИME
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Текст:  Зоран Совиљ 

Oктoбaрскe тeмпeрaтурe 
билe су нeуoбичajeнo 
висoкe зa oвo дoбa гo-
динe. И пoчeтaк нoвeмбрa 
нaстaвљa сa истим врeмeн-
ским приликaмa, штo 
нeгaтивнo утичe нa здрaвљe, 
пoгoтoвo хрoничних бoлeс-
никa.  Приjeдoрчaни истичу 
дa je у oвaквим ситуaциjaмa 
нajбoљe слушaти упутствa 
љeкaрa и нa вриjeмe прeпoз-
нaти кaдa je нeoпхoднo 
пoтрaжити љeкaрску пoмoћ.
 Кaрдиoлoзи упoзoрaвajу дa 
прeтoплe jeсeњe дaнe тeжe 
пoднoсe кaрдиoвaскулaрни 
бoлeсници. Дoктoр Влaдo 
Вуjoвић нaглaшaвa дa вирус-
нe инфeкциje мoгу oстaвити 
нeжeљeнe пoсљeдицe кaр-
диoвaскулaрним бoлeсни-
цимa и дoдaje дa  je вaжнo 
рeдoвнo узимaњe тeрaпиje и 
кoнтрoлa притискa и срчaних 
oткуцaja. 
“Oвaквo стaњe и вриjeмe 
вeћинoм тeжe пoднoсe 
кaрдиoвaскулaрни бoлeс-
ници. Углавном су тo хрo-
нични бoлeсници којима 
не погодује вeликa тoплoтa 
у oвo дoбa гoдинe, тaкo дa 
би трeбaлo дa нe иду ван у 
нajтoплиjeм диjeлу дaнa. Дa 
тo буде излaзaк у рaниjим 
сaтимa, aли нe прeвишe 

рaнo, с oбзирoм дa При-
jeдoр знa у oвo дoбa гoдинe  
oбиловати вeћим мaглaмa 
и хлaднoћaмa. И oблaчeњe 
трeбa прилaгoдити. Прe-
вишe oбучeни, прeвишe сe 
знoje, прeвишe пaд притискa, 
мoжe сe дeсити дa им сe слo-
ши, дa пaдну, изгубe свиjeст 
и дa дoђe дo нeких других 
пoрeмeћaja ритмa. Рeцимo, 
кoд срчaних бoлeсникa дoђe 
дo пaдa притискa.  Кoд нeких 
мoждa и дo пoрaстa. Нe при-
лaгoди сe oргaнизaм тaквим 
висoким тeмпeрaтурaмa зa 
oвo дoбa гoдинe”, истичe 
дoктoр Вуjoвић. 
У Дoму здрaвљa кaжу дa, 
бeз oбзирa нa прeтoплo 
вриjeмe зa oвo дoбa гoдинe, 
joш увиjeк ниje дoшлo дo 
вeћeг брoja вирусних инфeк-
циja. Пo риjeчимa дoктoри-
цe Зeмирe Aхмић, спeциja-
листe пoрoдичнe мeдицинe, 
дoстa пaциjeнaтa сe jaвљa сa 
глaвoбoљoм, вртoглaвицoм 
и пoвишeним крвним при-
тискoм. Дoдaje дa je и нaчин 
исхрaнe oд вeликe вaжнoсти 
зa стaњe oргaнизмa у тoплим 
jeсeњим дaнимa.
“Tрeбa дa сe пoнaшaмo 
у склaду сa врeмeнским 
приликaмa. Знaчи, aкo je 
вриjeмe тoплo, бeз oбзи-
рa штo je jeсeн и штo смo 
нeкaд нoсили тoплу oдjeћу, 

у склaду с врeмeнским при-
ликaмa мoрaмo нoсити лaгa-
ниjу oдjeћу, свjeтлиjих бoja, 
здрaвo се хрaнити, jeсти штo 
вишe вoћa и пoврћa, нe jeсти 
тeшку хрaну кoja сe конзуми-
ра у тoку jeсeни, нeгo jeсти 
лaгaниjу, и рeдoвнo вjeжбaти. 
Tрeбa смaњити унoс шeћeрa 
и кoнзeрвирaнe хрaнe сa 
пунo aдитивa”, сaвjeтуje дoк-
тoрицa Aхмић. Oнa дoдaje дa 
сe пojaвио дугoтрajни тeшки 
кaшaљ, кojи су  у Србиjи прo-
глaсили вeликим кaшљeм. 
Фaрмaцeути кaжу дa je у 
зaдњe вриjeмe пojaчaнa 
пoтрaжњa за прeпaрaтимa 
прoтив грипe и прeхлaдe. У 
Грaдскoj aпoтeци нaглaшaвajу 
дa je вaжнo прeвeнтивнo 

дjeлoвaти и зaштитити oргa-
низaм oд вeликих тoплoтних 
стрeсoвa кoje изaзивajу нaглe 
прoмjeнe врeмeнa. Витaмини 
и минeрaли су нeзaмjeњиви 
сaбoрци oргaнизмa у бoрби 
зa oчувaњe здрaвљa, истичу 
у oвoj здрaвствeнoj устaнoви.
“У oвo вриjeмe трeбa прeвeн-
тивнo узимaти прeпaрaтe 
дa би зaштитили oргaнизaм 
oд вeликoг стрeсa, прeлaзa, 
љeтo - jeсeн, тoплa jeсeн, 
хлaднo вриjeмe. Тo je свe 
стрeс зa oргaнизaм, кojи 
трeбa зaштитити витaми-
нимa и минeрaлимa. Штo сe 
тичe суплeмeнaтa, нajбитниje 
je дa сe узимajу aнтиoксидaн-
си. Oни су нajвeћa зaштитa 
нaшeг oргaнизмa. У нaрoду 

je нajпoзнaтиjи aнтиoксидaнс 
витaмин Ц, зaтим бeтa 
глукaн, кojи имa  дoкaзaнo  
aнтивируснo дjeлoвaњe. 
Пoгoтoвo дjeци трeбa дa сe 
дajу прeпaрaти бeтa глукaнa, 
jeр je дoкaзaнo дa пoвeћaвajу 
oтпoрнoст oргaнизмa и 
смaњуjу учeстaлoст грипa и 
прeхлaдa”, кaжe мaгистaр 
фaрмaциje Бoжaнa Ћук. 
Љeкaри сaвjeтуjу дa сe, 
пoрeд рeдoвних кoнтрoлa и 
узимaњa тeрaпиje, кao вид 
прeвeнтивнoг дjeлoвaњa, 
пoтрaжи стручнa пoмoћ кaдa 
сe примиjeти нeуoбичajeнo 
пoнaшaњe oргaнизмa у oвим 
тoплим jeсeњим дaнимa. 

Toплa jeсeн нe пoгoдуje хрoничним бoлeсницимa

ЉEКAРИ СAВJETУJУ ЗДРAВУ ИСХРAНУ И 
РEДOВНE КOНTРOЛE

Текст:  Ведрана Нишевић

Хуманост је оно што одли-
кује ученике Основне школе 
‘’Бранко Ћопић”. Посљедња 
у низу акција коју су органи-
зовали је хуманитарни базар 
у дворишту школе, с циљем 
прикупљања средстава за 
лијечење њиховог школског 
друга Ненада Аничића.

‘’Сви заједно смо се ангажо-
вали, ученици нижих разре-
да су са учитељицама нешто 
нацртали, направили, а ми 
старији донијели смо нешто 
од куће и израдили, како би 
могли да организујемо овај 
базар, прикупимо новац и 
уплатимо за лијечење нашег 
другара Ненада Аничића, 
који је тешко болестан”, ре-

кла је ученица Ђурђа Буди-
мир.
Идеја за ову хуманитарну 
причу иницирана је на Савје-
ту ученика, а уз несебичан 
одзив свих ђака, успјешно је 
реализована.
“Грађани могу свашта да 
виде и купе, има хране, раз-
личитих играчака и осталог. 
Сав новац од продаје иде за 

лијечење нашег друга’’, до-
дала је ученица Вања Стјепа-
новић.
У овој приједорској школи, 
поносе се својим ученицима. 
Како истичу, то је само једна 
у низу хуманитарних акција.
‘’Захваљујем се ученицима, 
родитељима, својим колега 
и свима који су учествовали 
у овом базару, са жељом за 
оздрављење нашег Нена-
да’’, рекла  је Сања Муњиза, 

директор Основне школе 
‘’Бранко Ћопић’’.
Због хуманитарног базара 
у овој приједорској школи, 
накратко је пролонгиран по-
четак сједнице Скупштине 
града. Наиме, на приједлог 
градоначелника Приједора, 
сви одборници, на челу са 
Слободаном Јавором, оби-
шли су базар и учествовали у 
овој хуманитарној причи.

ХУМАНИТАРНИ БАЗАР ЗА НЕНАДА АНИЧИЋА
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Текст:  Бојана Мајсторовић

Изградња цркве Блажене 
Дјевице Марије у Козарцу, 
у народу позната као „Мех-
медова црква“, деценија-
ма се доводи у везу са за-
брањеном љубављу  лијепе 
Марије из богате аустријске 
породице и Мехмеда, рад-
ника пилане из Козарца. 
Зато ову малу црквицу често 
посјећују они који се надају 
искреној љубави и вјерују у 
њу. Посјетиоце одушевља-
ва изглед ове богомоље, 
природни амбијент којим 
је окружена, али и легенда 
која је прати.
Легенда о трагичној љубави 
почиње великим пожаром 
који је 1882. године опусто-
шио Приједор. Тадашња ло-
кална власт одлучила је да 
се, због потребе за дрвеном 
грађом у обнови града на 
Сани, отвори пилана. За ло-
кацију коју мјештани нази-
вају Стара пилана, изабран 
је простор на самом улазу у 
данашњи Национални парк 
„Козара“. Посао је повјерен 
Аустријанцу Карлу Шмуцеру, 
који је имао два сина и кћер-
ку Марију. На старој слици 
изложеној на инфо-табли у 
близини цркве, виде се пила-
на, кућа породице Шмуцер, 
пруга изнад пилане којом су 
довожена дебла са Козаре, 
те црква на брежуљку. Про-
фесор у Основној школи „Ко-
зарац“ Амер Мемић за “Ко-
зарски вјесник” прича да је 
Стара пилана била први ин-
дустријски погон западњач-
ког типа на овом подручју. 
„Ту је била варошица са више 
индустријских и стамбених 

објеката. Кућа у којој 
је живјела породи-
ца Шмуцер, у чијем је 
власништву био овај 
производни погон, 
грађена је у традицио-
налном баварском сти-
лу. У лијевом углу види се 
мала црква, у народу позната 
као Мехмедова црква. Изнад 
пилане била је пруга којом 
су довожена дебла из шуме 
и аутоматизмом спуштана 
у пилану. На овом простору 
била је и прва електрична 
централа на простору При-
једора која је електричном 
енергијом снабдијевала 
објекте на Старој пилани и 
неке куће у самом центру Ко-
зарца“, каже Мемић. 
Сам путељак којим се од 
цесте иде према „Мехмедо-
вој цркви“, у себи има не-
што бајковито. Након што се 
пређе узани мостић преко 
козарачке ријеке Старенице, 
пење се стазом која је об-
ложена бетонским плочама 
и тек изласком на њен врх, 
назире се црквица до које 
води благо узвишена шумс-
ка стаза. Мемић препричава 
оно што се 120 година пре-
носи са кољена на кољено. 
Наводи да је главни актер 
ове баладичне приче радник 
пилане, Козарчанин Мехмед 
Кулашић, који је био познат 
по лијепом гласу и вјештини 
свирања тамбуре и шаргије.
„Такав наочит, човјек хедо-
нистичког духа, запао је за 
око локалној љепотици Ма-
рији, кћерки Карла Шмуцера, 
власника ове пилане. Она се 
заљубила у њега и из те тајне 
љубави родило се дијете. Ка-
рактеристично за оно старо, 

конзервативно доба је да та 
љубав није била допуштена, 
а поготово дијете из такве 
везе. Марија је дијете роди-
ла у тајности. Касније га је 
оставила пред Мутничку 
џамију, претходно га за-
мотавши у новине на ње-
мачком језику, Њемачки 
цајтунг, који је читало пар 
Козарчана, а међу први-
ма свакако њен отац Карл 
Шмуцер. Из тог разлога, 
истина се веома 
б р з о 

сазнала, пу-
кла је брука 
у кући тада 
на југлед -
нијих, нај-
богатијих 
Козарча -
на. Карл 
Ш м у ц е р 
је одлу-
чио да 
с в о ј у 
кћер по-
ш а љ е 
код родбине у Ау-
стрију, а у исто вријеме, да би 
очистио гријехе пред Богом, 
одлучио је да направи ову 
црквицу“, прича он.
Мемић додаје да много по-
датака о даљој судбини мла-
дих нема, осим да су заувијек 
раздвојени. Претпоставља се 
да је Мехмед крај живот до-
чекао у меланхолији у Коза-
рцу, те да је у фамилији Шму-
цера, Маријина веза са њим 
била забрањена тема. 
Поред цркве се налази капе-
лица, која је својеврсни ка-
мен темељац и на њој је уре-
зан датум изградње, 1902. 
година, док је црква изграђе-
на годину касније. Поред ка-
пелице налази се бетонско 
постоље са католичким кр-
стом који је тада постављен. 
Први постављени крст нала-
зи се и сада на „Мехмедовој 
цркви“. Она је у прошлом 
рату девастирана, али је, 
заједничким снагама мјеш-

тана свих нација, обновљена 
2011. године. У њеној обнови 
учествовала је и унука Карла 
Шмуцера, Хелга Камбич. О 
пилани у Козарцу и њеним 

власницима, 
постоје и пи-
сани траго-
ви. Музејски 
савјетник у 
Музеју Козаре 
Ведрана Ада-
мовић прича да 
је у једном Глас-
нику из 1911. за-
биљежено да је 
тај индустријски 
објекат био ре-
гистрован већ 

1900. године.  „Шмуцер ула-
зи и у партнерске и сувлас-
ничке односе са власником 
пилане у Подграцима, која 
је једна од првих пилана на 
парни погон. Он је своје кас-
није активности развијао из 
тог сувласничког односа. На 
локалитету Дере изнад самог 
Козарца, највише је експлоа-
тисао липу, јелу и смреку. У 
неким извјештајима видимо 
да је то 1903. године било 
знатно мање у поређењу са 
1908. и 1909. годином када 
је било 2.000 кубних метара 
дрвета који он извлачи са тог 
простора. Каснија дјелатност 

за његов рад била је специ-
фична, јер се бавио произ-
водњом и израдом малих ку-
тија за цикорију и кафу које је 
радио искључиво за фабрику 

,Франк’ у Загребу“, прича 
Адамовићева.
Додаје да су Шмуцери 
били побожна фамилија 
те да су за изградњу цркве 
Блажене Дјевице Марије 
тражили потребну дозво-
лу. 
„За изградњу су морали 
тражити дозволу жупне 
цркве Светог Јосипа у При-
једору, они су то и добили, 
наравно једини услов за 
подизање те мале капеле, 
а касније црквице, јесте 
да буде јавна, да се о њој 
води и брига како то доли-
кује и да буде под управом 
ове жупне цркве у При-
једору која је изграђена 

1897. године“, каже она.
Наводи да се, формирањем 
нове државе 1918. године и 
национализацијом,  доводи 
у питање постојање инду-
стријских објеката које граде 
страни улагачи, те да и Шму-
цер, наводно због болести 
супруге Олге, напушта ове 
крајеве. Пут их након Коза-
рца води у Штајерску, Ма-
рибор па у Загреб гдје Карло 
живи до 1945, а након тога 
враћа се у Штајерску гдје је 
преминуо 1964. године. 
Нема сумње да је Шмуце-
рова пилана била значајна 
током обнове Приједора на-
кон катастрофалног пожара. 
Међутим, иако је владавина 
Аустро-Угарске овим подру-
чјем била изузетно тежак пе-
риод за наш народ, иза Шму-
цера је остала и „Мехмедова 
црква“ као симбол искрене 
љубави, а уз њу и легенда о 
трагичној и забрањеној љу-
бавној вези, која ће се и даље 
деценијама препричавати.

(Фотографије из књиге "Експлоатација 
шумског богатства у Босанскоградишком 
срезу за вријеме аустроугарске власти")

У ШМУЦЕРОВОЈ КУЋИ РОЂЕН ЧУВЕНИ СТРАХИЊА АЛАГИЋ
Власник Старе пилане у Козарцу, након Шмуцера, био је 
Милан Алагић, отац успјешног југословенског кошарка-
ша и тренера Страхиње Алагића. Страхиња је рођен 1924. 
године, а са кошаркашицама “Црвене звезде” освојио је 
титулу првака Европе. На мјесту гдје је рођен, нема више 
куће Шмуцера ни пилане чији су објекти током Другог 
свјетског рата служили за партизанску болницу.

Црква Блажене Дјевице Марије у Козарцу позната као "Мехмедова црква"

ЛЕГЕНДА О ЗАБРАЊЕНОЈ ЉУБАВИ МЕХМЕДА И МАРИЈЕЛЕГЕНДА О ЗАБРАЊЕНОЈ ЉУБАВИ МЕХМЕДА И МАРИЈЕ

Капела некада

Марија Шмуцер са браћом, 

фотографија из књиге Бојана Вујчића

Карло Шмуцер,фотографија из књиге Бојана Вујчића

Подручје старе пилане



3. новембар 2023. 9.www.kozarski.comКУЛТУРА

Текст:  Бранка Дакић

Одрасла је у породици 
у којој су се књиге мно-
го читале, а култура и 
умјетност заузимали 
важно мјесто. Тако је 
и позориште Злати Ко-
гелник, још у дјетињст-
ву, постало друга кућа. 
Љубав према глуми и 
позоришту, пренијела 
је и на кћерку Зорицу 
Јојић, иза које су три 
деценије глумачког 
рада. 
Одлазак у театар не-
када је био доживљај, 
свечаност за коју се 
публика спремала и по 
неколико дана, бирала 

се посебна одјећа за ту 
прилику, присјећа се 
Злата. Одавно то више 
није тако. Културе је 
све мање, а свијест о 
значају позоришта и 
умјетности, уопште, на 
ниском је нивоу.
“Било је јако много пу-
блике, за разлику од 
данас, кад мораш муку 
мучити да скупиш људе 
да дођу, да погледају. 
Некако се другачије 
живјело, није било то-
лико разоноде на све 
стране, као данас. По-
стали смо потрошач-
ко друштво, гдје људи 
раде од ујутру до увече 

и само понекад се могу 
сусрести, а тада је нај-
боља кафана, јер могу 
причати и ‘бучати’. И 
књига је запостављена, 
дибидус”, рекла је она.
Тешко је тражити крив-
ца за овакво стање, али 
сигурно је да су савре-
мени начин живота, 
друштвене мреже и 
садржаји на телевизији 
допринијели отуђе-
ности међу људима, а 
онда и од културе, сма-
тра наша саговорница.
“Све се скупило. Про-
блем је што родитељи 
немају времена за од-
лазак у позориште, па 

чим они немају време-
на ни за књигу, ни за по-
зориште, онда нормал-
но да ни дјеца не иду. 
Дјеца су данас, углав-
ном, на мобителима и 
имају криве палчеве од 
типкања. Све је напола 
научено”, додаје Злата.
Тридесет година глу-
мачког стажа има Зла-
тина кћерка Зорица, 
која дијели мајчину 
љубав према позориш-
ту. Оно што је јавности 
мање познато јесте да 
је и њен отац био по-
зоришни радник, по-
знати приједорски ре-
дитељ Петар Јојић, који 
је шездесетих година 
режирао бројне пред-
ставе у приједорском 
храму културе. Зорица 
прича да је у њиховој 
породици позориште 
имало посебан значај. 
И након толико годи-
на, у ову кућу културе 
улази се са посебним 
поштовањем. Највише 
га има према публици, 
пред којом увијек има 
трему, јер, како каже, 
стало јој је до њеног 
мишљења.
“Увијек ту има осјећаја 
одговорности. У једној 
представи, моја мама 
каже: ‘Ако имаш трему, 
то значи да поштујеш 

публику.’ Сви ми који 
излазимо на сцену, 
имамо велико пошто-
вање према публици, 
која сједи с те друге 
стране и сви се труди-
мо да то што радимо, 
радимо најбоље што 
умијемо. Публика је та 
која треба да оцијени 
колико смо ми то до-
бро урадили. Невјеро-
ватан је осјећај када пу-
блика запљешће, нема 
онога чије се срце не 
разгали и не загрије, 
јер то је врло пријатан 
осјећај кад чујете апла-
уз публике”, испричала 
је Зорица.
Свака улога је захтјевна 
и посебна, сагласне су 
Злата и Зорица. Једна 
од оних која је Злати 
остала у сјећању је у 
представи “Чекајући Го-
доа”, док Зорица каже 
како је најтеже да се 
уживи у улогу која нема 
сличности са њеним 
карактером и сензиби-
литетом. Признаје да 
највише ужива у пред-
ставама за дјецу. Они 
су искрени и њихове 
емоције су показатељ 
јесте ли или нисте не-
што добро урадили.
“Ја јако волим да иг-
рам дјечије представе, 
јер ту је онај дјечији 

смијех, аплауз, дјечије 
навијање. То вас носи, 
то је таква енергија, то 
је таква емоција, која 
све нас дотакне и погу-
ра вас баш као мотор. 
Мислим да они реагују 
баш срцем и њима кад 
се нешто свиђа, баш им 
се свиђа”, каже Зорица.
“У представи ‘Чекајући 
Годоа’, у режији покој-
ног Раденка Билбије, 
играла сам Лакија, јед-
ну мушку улогу. Била је 
изврсна представа, до-
ста су ми драге режије 
са Дарком Цвијетићем. 
Ја сам се с њима раз-
умијевала. Ако ми они 
додијеле улогу, ја сам 
већ знала шта они тра-
же, па је на тој сарадњи 
било јако лако радити”, 
додаје Злата.
Иако нису завршиле 
Академију умјетности, 
наше саговорнице могу 
раме уз раме са шко-
лованим глумцима, а 
млади од њих и те како 
много могу научити. 
Злата је на даскама које 
живот значе провела 
око 60 година. Не игра 
више, али не пропуш-
та прилику да дође у 
Позориште. И она и Зо-
рица поручују да је ово 
посао који се не ради, 
већ живи.

ЗЛАТА И ЗОРИЦА НА 
ПОЗОРИШНИМ ДАСКАМА 

ГОТОВО ЈЕДАН ВИЈЕК

Текст:  Бранка Дакић

Награда за најбољу пред-
ставу у цјелини на 16. 
Међународном фестивалу 
позоришта “Златна вила” 
припала је представи “Го-
спођица”, по тексту Иве Ан-
дрића, а у режији Ђурђе Те-
шић, у извођењу Народног 
позоришта Републике Ср-
пске из Бање Луке.  
Награда публике  припала је 
Књажевско-српском театру 
Крагујевац за представу „На 
рубу памети“ по тексту Ми-
рослава Крлеже, у режији 
Марка Мисираче, којем је 
припала и награда за најбољу 
режију. Награда за најбољу 
глумицу додијељена је глу-
мици Народног позоришта 
Републике Српске Слађани 
Зрнић за улогу Рајке Радако-
вић  у представи „Госпођица“, 
док је награду за најбољег 
глумца добио глумац Сати-
ричког казалишта „Керемпух“ 
из Загреба Хрвоје Кечкеш за 
улогу Агатона Арсића у пред-
стави „Ожалошћена поро-
дица“, Бранислава Нушића, 

а у режији Ивана Плазибата. 
Награда за најбољег младог 
глумца припала је Авраму 
Цветковићу из Књажевско-
српског театра из Крагујевца, 
за најбољу сценографију Ади-
си Ватреш-Селимовић у пред-
стави „Дјелиба“ Камерног 
театра 55 из Сарајева, док је 
награду за најбољу костимо-
графију добила Јелена Јања-
товић за представу на „Рубу 

памети“. Награда за најбољу 
ауторску музику припала је 
Владимиру Пејковићу у пред-
стави „Госпођица“. Посебне 
награде за драматизацију 
припале су Види Давидовић у 
представи „На рубу памети“, 
и Вањи Ејдус  за „Госпођицу“, 
док је посебна награда за 
сценски говор припала Деја-
ну Средојевићу за представе 
„Ожалошћена породица“ и 

„На рубу памети“.
Жири Фестивала, у којем су  
били књижевница Снежа-
на Кутрички, као предсједа-
вајућа, те режисер Златко 
Свибен и глумица Јелена 
Стајковац, изразио је задо-
вољство да је пет фестивал-
ских представа изведено 
пред пуном позоришном са-
лом, а посебно су изречене 

похвале на рачун  премијере 
представе „Каубоји“ у режији 
Давида Алића по тексту Саше 
Аночића у извођењу Позо-
ришта Приједор, која је била 
ван фестивалске конкурен-
ције. Генерални покровитељ 
фестивала је Град Приједор, 
а спонзори “Арселор Митал 
Приједор”, фабрике “Мира” и 
“Приједорчанка” и “Ша фест”.

“ГОСПОЂИЦА” НАЈБОЉА ПРЕДСТАВА ФЕСТИВАЛА 

Мајка и кћерка дијеле љубав према глуми

ДОПУНА МОНОГРАФИЈЕ ПОЗОРИШТА ПРИЈЕДОР 
У оквиру 16. Међународног фестивала позоришта “Златна 
вила”, представљена је допуна Монографије Позоришта 
Приједор 50 - 70 сезоне. Монографија садржи 270 страна, 
на којима је 360 фотографија и више од 200 текстова.
“Монографија има преко 1.000 имена. У ових 20 година 
урађено је преко 70 представа, освојено је преко 60 на-
града. Ова монографија има у себи и три ‘in memoriama’. 
Један је посвећен Раденку Билбији, који је оставио дубок 
траг у овом позоришту, други је посвећен Деда Ради Сту-
пару, који је уз свој посао, заузимао и мјеста у многим 
представама Позоришта Приједор, а трећи је посвећен 
Ивану Обренову, који је, почевши од најтежих ратних го-
дина, долазио у нашу кућу”, рекао је Зоран Барош, при-
ређивач Монографије. Он је истакао да је највећи број 
представа у протеклих 20 година режирао Жељко Касап, 
укупно 18. 

Градоначелник Приједора са Дијаном Грбић, 
директором Народног позоришта РС
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Текст:  Зоран Совиљ

У oргaнизaциjи Црвeнoг 
крстa, oдржaнo je грaдскo 
тaкмичeњe oснoвних шкoлa 
из прoгрaмa упoзoрaвaњa 
нa oпaснoсти oд минa и 
минскo-eксплoзивних срeд-
стaвa. Пoбиjeдилa je OШ 
“Пeтaр Кoчић”, кoja ћe При-
jeдoр прeдстaвљaти нa 
рeгиoнaлнoм тaкмичeњу. 
Другo мjeстo зaузeлa je OШ 
“Вук Кaрaџић” из Oмaрскe, a 
трeћeплaсирaнa je OШ “Дo-
ситej Oбрaдoвић” Приjeдoр.
Учeствoвaлo je шeст eкипa 
учeникa сeдмих рaзрeдa, a 
учeсници  кaжу дa су сe дo-
брo спрeмили и дa je вaжнo 
пoзнaвaти кoje свe пoсљeди-
цe мoгу изaзвaти минe.
 “Припрeмaли смo сe oкo 
мjeсeц дaнa. Нajвaжниje je 
дa учeствуjeмo у oвoмe и дa 
сe eдукуjeмo кaдa су минe у 
питaњу”, рeкao je  Aндриja 
Вуjић из OШ “Пeтaр Кoчић”. 
С њим се слаже Никoлинa 

Рeндић из OШ “Пeтaр Пeтрo-
вић Њeгoш” из Буснoвa. Она 
је пoручилa дa je, бeз oбзирa 
нa плaсмaн, вaжнo нaучити 
кoje су oпaснoсти oд минa и 
пoмoћи другимa aкo зaтрeбa. 
Пoрeд тeoриjскoг диjeлa, тaк-
мичaри су имaли и прaкти-
чaн зaдaтaк. У жириjу кaжу 
дa учeници oзбиљнo схвaтajу 
oпaснoсти oд минa и дa сe 
дoбрo припрeме зa тaкми-
чeњe. 
“Учeници oву oблaст и oвo 

тaкмичeњe схвaтajу вeoмa 
oзбиљнo. Види сe из гoдинe 
у гoдину дa су припрeмe свe 
квaлитeтниje и знaњe учeни-
кa, oднoснo тaкмичaрa je свe 
бoљe”, рeкao je прeдсjeднк 
жириja Рaдeнкo Пeтрић.  
Кao и прeтхoдних гoдинa, 
тaкмичeњe oснoвaцa из 
прoгрaмa упoзoрaвaњa нa 
oпaснoсти oд минa и мин-
скo-eксплoзивних срeдстaвa 
oргaнизoвao je Црвeни крст. 
У oвoj oргaнизaциjи нaпo-

мињу дa je вриjeмe пoкaзaлo 
дa су дo сaдa нajвeћe жртвe 
билa дjeцa узрaстa сeдмoг 
рaзрeдa и дa су збoг тoгa они  
oбухвaћeни тaкмичeњeм. 
“Нaкoн дугoгoдишњeг тaк-
мичeњa, пoврaтни рeзул-
тaти пoкaзуjу дa je, срeћoм, 
смaњeн брoj жртaвa у БиХ, 

кoja je jeднa oд нajзaгaђe-
ниjих зeмaљa у свиjeту кaдa 
су минe у питaњу. Смaњeн 
je брoj жртaвa кaдa су дjeцa 
у питaњу  вjeрoвaтнo и збoг 
тoгa штo oргaнизуjeмo oвaквa 
тaкмичeњa”, истaкao je Зoрaн 
Вeсeлинoвић, сeкрeтaр 
Црвeнoг крстa Приjeдoр.  

НA РEГИOНAЛНO TAКMИЧEЊE ИДE OШ "ПETAР КOЧИЋ"
Taкмичeњe oснoвaцa из прoгрaмa бoрбe прoтив минa

Вања Продан, Нина Врабичић, Андрија Вујић - 
побједници градског такмичења

Текст:  Мирјана Шодић

Чишћење лишћа, садња цвијећа 
и уређивање јавних површина, 
акција је коју ових дана спроводе 
приједорске “Комуналне услуге”. 
Радници овог предузећа наста-
вили су раније започете радове 
на садњи и попуни садница на 
градским зеленим површинама, 
које су страдале током врелих 
љетних дана.
“Већином садимо маћухице. То 
је јесење цвијеће којем не смета 
снијег и које скидамо почетком 
петог и шестог мјесеца. Цвијеће 
узгајамо у нашем расаднику, а 
осим маћухица, ту су и сулфиније 
и петоније, има свега», рекао је 
Душко Вучковић, радник преду-
зећа «Комуналне услуге» Прије-

дор. 
Приједорчани са којима смо раз-
говарали, углавном су задовољни 
јесењим уређењем града.
“Приједор је добро уређен у од-
носу на друге градове у Републи-
ци Српској. Има пуно цвијећа и 
све се чисти на вријеме”, каже је-
дан суграђанин. 
Како би улице биле чисте, јесења 
акција траје до првог снијега. На-
кон градске зоне, радници “Ко-
муналних услуга» током ове сед-
мице садиће цвијеће на зеленим 
површинама у Љубији и Омар-
ској. Цвијеће се узгаја у расадни-
цима овог предузећа у Пухарској, 
гдје и Приједорчани могу да купе 
саднице, а цијена једне кошта 
0,70 КМ.  

ЈЕСЕЊЕ УРЕЂЕЊЕ ГРАДА 
И САДЊА ЦВИЈЕЋА 

Текст:  Мирјана Шодић

У Републици Српској 
је од 1. новембра до 1. 
априла обавезно посје-
довање зимске опреме, 
без обзира на временс-
ке прилике. Коришћење 
зимске опреме односи 
се на сва моторна воз-
ила осим возила Л, Т и Ц 
категорије.
“Под зимском опре-
мом подразумије-
вају се гуме за 
зимску употре-
бу на свим 
т о ч к о в и м а 
возила или 
гуме за 
зимску упо-
требу на 
погонским 
точковима 
и ланце за 
снијег, од-
носно дру-
ге уређаје за 
повећање трак-
ције спремне за по-
стављање на најмање 
два погонска точка или 
гуме за љетну употре-
бу на свим точковима с 
најмањом дубином про-
фила од четири мили-
метра и ланце за снијег, 
односно друге уређаје 
за повећање тракције 
спремне за постављање 
на најмање два погонска 
точка”, рекао је Никола 
Торбица, руководилац 
Одсјека за возаче, путе-

ве и возила у Агенцији за 
безбједност саобраћаја 
Републике Српске. 
Полицијска управа При-
једор апелује на возаче 
да се придржавају про-
писа којима је дефини-
сана обавеза употребе 
зимске опреме, како би 
безбједност учесника 
у сао- браћају 

била на што вишем ни-
воу.  
“Новчане казне за непо-
сједовање зимске опре-
ме крећу се од 40 КМ, 
уз могућност искључења 
возила из саобраћаја. 
Када је у питању утврђе-
на неисправност гума 
чији газећи слој је мањи 
од четири милиметра,  
предвиђене су новчане 

казне од 100 до 300 КМ. 
За правна лица и само-
сталне привреднике, 
казне су веће и крећу се 
од 5.000 до 8.000 КМ”, 
истакао је Саша Гајић, 
командир Полицијске 
станице за безбједност 
саобраћаја Полицијске 
управе Приједор. 
У Српској је ове седми-
це почела превентивна 

кампања “Безбједна 
вожња у зимским 

условима 2023”, 
која ће трајати 

до 23. новем-
бра.  У окви-
ру кампање 
биће орга-
н и з о в а н а 
бесплатна 
т е х н и ч к а 
к о н т р о л а 

возила, а 
посебан ак-

ценат стављен 
је на квалитет 

гума, контролу ко-
чионе и расхладне 

течности, свјетлосних и 
сигналних уређаја, аку-
мулатора, гасних инста-
лација, те уређаја за бри-
сање вјетробрана. 
Кампању реализује Ауто-
мото савез РС уз помоћ 
Министарства унутра-
шњих послова, Мини-
старства саобраћаја и 
веза, “Оптима групе”, 
“Аутопутева Републи-
ке Српске” и локалних 
заједница.

ОД 1. НОВЕМБРА ОБАВЕЗНА 
ЗИМСКА ОПРЕМА
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Текст:  Мирјана Шодић

Пољопривредници су иско-
ристили сваки дан лијепог 
времена за бербу кукуруза. 
Због климатских промјена и 
лоших временских услова, 
ове године каснила је сјетва, 
па самим тим и берба. Дра-
ган Бабић и Милан Мршић 
из Расаваца кажу да им се 
принос кукуруза креће до 
девет тона по хектару. Задо-

вољни су, али признају да су 
очекивали већи принос.
“Каква је година, задовољан 
сам приносом, имам око де-
вет тона по хектару. С обзи-
ром да је каснила сјетва и да 
је била кишна година, сада 
касни и берба. Скидање ку-
куруза би већ требало да се 
приведе крају, а ми смо тек 
на пола посла, али иде како 
иде», каже Мршић. 
“По оном колико сам ја ула-

гао, по препорукама агроно-
ма како би се задовољиле 
све храњиве материје, траба-
ло би да су приноси кукуруза 
већи. На све то утицали су не-
повољни климатски услови, 
јер ова година је једна од нај-
тежих што се тиче ратарства”, 
истакао је Бабић. 
У приједорској регији берба 
кукуруза завршена је на пре-
ко 80 одсто парцела.  Просје-
чан принос је шест до осам 

тона по хектару, кажу у прије-
дорској канцелацији Ресора 
за пружање стручних услуга у 
пољопривреди Министарст-
ва пољопривреде, шумарст-

ва и водопривреде Републи-
ке Српске.
“Хибриди који се код нас 
сију су ФАО групе зрења 400 
до 500. Веће групе зрења 
пољопривредници користе 
за спремање силаже, то су 
углавном фарме музних кра-

ва, а у мање групе зрења 
спада меркантилни кукуруз”, 
појаснио је Душко Комнено-
вић из овог ресора.
Пољопривредни произ-

вођачи који су завршили 
са бербом кукуруза, врше 
припреме за прољећну сјет-
ву, углавном разбацивање 
стартног ђубрива и дубоко 
орање.

ЗАДОВОЉАВАЈУЋИ ПРИНОС КУКУРУЗА

Мршић: - Каква је била година, задовољан сам

Текст:  КВ

С доласком јесени и 
хладнијих дана, по-
чињу сезоне вируса, 
прехлада и респира-
торних инфекција. 
Биљни чајеви као то-
пли напици највише 
се  користе током ових 
мјесеци, али има и 
оних који бирају биљке 
за лијечење и ублажа-
вање здравствених те-
гоба. Из приједорског 
Удружења „Херба“, које 
се бави узгојем и пре-
радом љековитог, аро-
матичног и зачинског 
биља, за „Козарски 
вјесник“ су објаснили 
које биљке могу бити 
од помоћи током јесе-
ни. 
„Чај од липе може по-
моћи да се ублаже сим-
птоми прехладе, као 
што су грозница, кашаљ 
и грлобоља. Мента 
помаже код зачепље-
ног носа и олакшава 
дисање. Матичњак има 
умирујуће дејство и 
може смањити стрес, 
што је важно за одр-
жавање јаког имуно-
лошког система. Осим 
тога, матичњак може 

помоћи тијелу у борби 
против вируса. Шипак 
је богат витамином Ц 
и изврстан је за јачање 
имунитета. Има и анти-
оксидативна својства 
која могу помоћи тије-
лу да се бори против 
инфекција. Вршци бора 
су познати у тради-
ционалној медицини 
као јако корисни код 
различитих плућних 
обољења. Богати су ви-
тамином Ц, есенцијал-
ним уљима, танинима 
и флавоноидима, што 
их чини моћним савез-
ником у борби против 
респираторних про-
блема“, наводе из овог 
удружења.
Додају да имају чајну 
мјешавину „Дах Коза-
ре“, која садржи шипак, 
липу, менту, мајчину 
душицу, невен и ко-
приву, пружа савршену 
комбинацију за јачање 
имунитета и борбу про-
тив прехладе. 
„За припрему овог чаја, 
потребно је узети малу 
кашику мјешавине на 
шољу воде, оставити 
да одстоји три до чети-
ри минуте, затим про-
циједити и уживати у 

топлом напитку. Осим 
чајева, ‘Хербин’ сируп 
са љубичицом пока-
зао се као идеалан за 
ублажавање тегоба код 
кашља. Такође нудимо 
разне тинктуре, попут 
оне са ехинацеом или 
сријемушем за јачање 
имунитета, те разна 
уља за борбу против 
инфекција или херпеса 
- попут уља са орига-
ном или рузмарином“, 
истичу из овог удру-
жења. 
Наводе да праве и ок-
симел, односно кисели 
мед који као природ-
ни еликсир  комбинује 
јабуково сирће и мед 
с различитим љекови-
тим биљкама. Тврде 
да оксимел јача иму-
нолошки систем и по-
маже у борби против 
инфекција, те да је ко-
ристан и за пробаву, јер 
потиче производњу же-
лучаних сокова. 
„Мед има умирујући 
учинак на пробавни 
тракт, док матичњак 
може помоћи да се 
ублаже симптоми по-
пут надутости и грчева“, 
закључују из „Хербе“.

БИЉКЕ КАО ЛИЈЕК У ЈЕСЕЊИМ ДАНИМА

Бабић: - Требало би да су приноси већи
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Текст:  Деборах Совиљ

Крсну славу, Светог Луку, у 
Музеју Козаре обиљежавају 
од 1993. године. Свети Лука 
био је међу првим проповјед-
ницима хришћанства, савре-
меник Исуса Христа и један 
од писаца четворојеванђеља. 
Црква га сматра оснивачем 
хришћанског иконописа. 
“Желим свим православним 
вјерницима који славе овог 
свеца, да честитам славу и да 
им пожелим исто што желим 
и радницима Музеја Козаре, 
а то је мир и благостање”, 
рекла је директор Драгана 
Мамић, која је том приликом 
најавила и археолошку из-
ложбу која ће бити отворена 
у понедјељак, 6. новембра, у 
19 часова. 
Обиљежавању славе Музеја 
Козаре, између осталих, при-
суствовали су представници 
Градске управе Приједор који 
су потврдили добру сарадњу 
са овом установом.
“Ово су ситуације које нас до-
датно повезују. Драго ми је 
да смо се окупили  око славс-
ке трпезе. Свим упосленици-
ма и руководству Музеја Ко-
заре честитам славу, Светог 

Луку”, рекао је Александар 
Миљешић, начелник град-
ског Одјељења за културу, 
међународну сарадњу, спорт 
и невладине организације. 
Лучиндан је честа слава пра-
вославних породица. Вјерни-

ци су присуствовали светој 
литургији и освештали жито 
и колач. 
“Најважнији дио славе је 
славски колач, жито и слав-
ска свијећа. Они који славе, 
доносе кољиво и колач у цр-

кву да се освешта. Приликом 
освештавања жита, помиње-
мо све укућане за здравље 
њихово, јер то јесте суштин-
ски дио обиљежавања крс-
не славе, да се помолимо за 
здравље оних који је обиље-

жавају, и за покој душе на-
ших предака, који су нам 
славу предали, а ако Бог да, 
и ми ћемо генерацијама које 
долазе послије нас”, рекао 
је протонамјесник Драган 
Хрваћанин.

ОБИЉЕЖЕНА СЛАВА МУЗЕЈА КОЗАРЕ, СВЕТИ ЛУКА 

Текст:  Ведрана Нишевић

Катарина Балабан, Илеа 
Вуковић, Теа Јованић, 
Мартина Ђаковић и 
Лидија Липовац пред-
стављале су град Прије-
дор на недавном музич-
ком фестивалу ‘’Ритам 
Европе’’. Освојиле су 
пето мјесто и успјеле да 
се пласирају на међуна-
родно такмичење у Ма-
кедонији. 
“Изузетно сам поносна и 
на своје цуре и на себе, 
јер смо одрадиле оно 

што смо најбоље знале 
и умјеле и награђене 
смо од стручног жирија 
највећим бројем поена. 
Због тога сматрамо да 
смо успјеле у ономе што 
смо замислиле. Идемо 
на међународно такми-
чење у Македонију по-
четком наредне године. 
Надамо се да ћемо тамо 
имати бољи пласман и 
очекујемо већу подр-
шку наших суграђана’’, 
истакла је Катарина Ба-
лабан, вокални солиста. 
Ове године, Приједор-

чанке су на ‘’Ритму Ев-
ропе’’ представљале 
Израел. 
‘’Задовољне смо и пла-
сирале смо се на међу-
народно такмичење 
које се по први пут одр-
жава ове године. У топ 
5 смо што се тиче Репу-
блике Српске, а што се 
тиче квалитета, у самом 
смо врху’’, додала је 
Дада Топић из Плесног 
студија ‘’Топ денс’’. 
Прво мјесто на “Рит-
му Европе” освојили су 
учесници са Пала. 

ПРИЈЕДОРЧАНКЕ ПЕТЕ НА 
"РИТМУ ЕВРОПЕ"

Текст:  Бранка Дакић

У Приједору је у пла-
ну формирање Ом-
ладинског центра, а 
просторије ће бити у 
насељу Пећани. Ријеч 
је о пројекту локалног 
и републичког Црвеног 
крста и Владе Слове-
није.
“У питању је простор 
од, отприлике, 100 
квадрата. У току је пре-
вођење документације 
у Влади Словеније, а 
почетком идуће године 
требали би започети са 
реализацијом пројек-
та”, рекао је Огњен Ву-

којевић, самостални 
стручни сарадник за 
омладинску политику 
Града Приједора.
Млади у Приједору тре-
нутно немају адекватан 
простор за окупљање 
и спровођење идеја. 
Зато ће формирање по-
менутог центра много 
значити, сматрају у Ом-
ладинском савјету.
“Пројекат је нешто 
ново и другачије и 
много ће значити мла-
дим људима, јер ће то 
бити мјесто које ће у 
будућности окупити 
што већи број младих 
људи, гдје ће они има-

ти прилику да развију 
своје потенцијале, а 
истовремено ће по-
већати способност за 
активно учествовање и 
партиципирање у свим 
сферама друштва, што 
је, свакако, примарни 
циљ”, сматра Бојана 
Сучевић, секретар Ом-
ладинског савјета При-
једор.
Вриједност пројекта 
је око 200.000 КМ. У 
Приједору је, такође, у 
плану и реконструкција 
спортских терена, који 
се налази у близини 
Електротехничке шко-
ле.

ПРИЈЕДОР ЋЕ УСКОРО ДОБИТИ 
ОМЛАДИНСКИ ЦЕНТАР
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Текст:  Бојана Мајсторовић

Кошаркашки клуб „Прије-
дор-Спартак“ ове сезоне так-
мичи се са још 11 клубова у 
оквиру Кошаркашког првен-
ства БиХ. Послије пораза у 
прве три утакмице, вјетар у 
леђа за приједорске кошар-
каше је побједа у 4. Колу 
против ОКК “Славија 1996”. 
Шеф Стручног штаба КК 
„Приједор-Спартак“ Данило 
Палалић за „Козарски вјес-
ник“ прича да овај клуб води 
спартанску борбу за опстанак 
у Лиги БиХ.
„Као што и само име каже - 
Спартак, боримо се. Познато 
је да смо нови клуб у такми-
чењу у БиХ и наравно да смо 
свјесни тежине и свих за-

датака. Када додамо на то да 
смо по буџету најскромнија, 
најјефтинија екипа у Пре-
мијер лиги, сигурно да није 
нимало лак задатак. Међу-
тим, да не вјерујемо у успјех, 
не би се борили сваки дан 

и тренирали. Четири кола 
су прошла, имамо још 18, 
па онда слиједи или Лига за 
првака или за опстанак, тако 
да има још доста да се игра и 
сигурно се нећемо предати“, 
каже Палалић.
Подсјећа да је „Спартак“ та-
кође 2016. освојио титулу 
првака РС и стекао аутомат-
ски право наступа у Премијер 
лиги, али нису учествовали 
због финансијских и осталих 
неопходних услова.
„Наредне године биле су изу-
зетно тешке, али успјели смо 
да вратимо повјерење на-
вијача и кроз пар година опет 
смо направили овај тим који 
је постигао успјех прошле се-
зоне и остварио пласман по 
други пут. Много ми је драго, 

као тренеру, што смо уопш-
те у ситуацији да можемо да 
играмо Премијер лигу БиХ, 
далеко је то још увијек од не-
ких идеалних услова који су 
потребни, али смо обезбије-
дили минимум услова који 

су потребни за одигравање 
ових утакмица. Мислим да 
би било катастрофа да сад 
нисмо одиграли Премијер 
лигу БиХ и да би то било не-
озбиљно“, сматра он.
Наводи да је учешће на 
Првенству БиХ добра прили-
ка за младе кошаркаше који 
треба да се наметну и напра-
ве искорак. Објашњава да је 
90 одсто играча у овом клубу 
из приједорске и бањалучке 
регије.
„У неким другим клубови-
ма, који су финансијски јачи, 
лако се одлучују за скупље 
играче са стране. Наравно 
да је то једноставнији пут 
и да тако лакше можете да 
дођете до побједе, јер су то 
играчи са искуством, бољи 

играчи који су прошли неке 
колеџе и озбиљније лиге. Ми 
смо свјесно кренули тежим 
путем, мало због тога што 
нас условљавају финансије, 
али сматрам да, ако већ мо-
рамо да доведемо играча и 

да га платимо, онда тај иг-
рач треба да прави разлику 
у односу на домаће играче 
и да ти домаћи играчи могу 
нешто конкретно да науче од 
њега. Искрено, ове године 
нисам желио да се упуштам 
у то, прво из финансијских 
разлога, а друго да овим 
момцима који су направили 
искорак прошле године, пру-
жим шансу за нешто више“, 
каже он. Палалић оцјењује 
да Лига није добро кренула, 
али истиче да могу играти са 
преосталим екипама.
„Разлика је у квалитету, али 
ми ћемо га замијенити бор-
беношћу и жељом, вјерујем у 
ову екипу, добро тренирају и 
поштени су момци и мислим 
да ће нам се то прије или кас-
није исплатити. Лига БиХ је за-
иста квалитетна лига, ту нема 
лоших екипа, то су буџети од 
300.000 до милион, милион 
и по марака годишње. То је 
озбиљно такмичење, ми ове 
године хоћемо да опстанемо 
и останемо у Лиги, и била би 
велика ствар ако би успјели 
са овим такмичарима одавде 

да будемо међу 12 најбољих 
у БиХ“, каже Палалић.
Палалић поручује младим 
спортистима да су сви вели-
ки играчи почели у малим 
срединама.
„Мој савјет за млађе играче 
је да бирају мању средину у 
којој ће напредовати и, онда 
када стекну искуство, лакше 
ће градити каријеру. Има 
играча који по двије године 
само сједе на клупи у већим 
клубовима“, наводи он.
Иван Вујичић игра три године 
у КК „Приједор-Спартак“ на 
позицији бек крило. Истиче 
да се играчи боре снажно и 
тренирају упорно.
„Разочарали би се да нисмо 
ушли у виши ранг, тренира-
ли смо и мислим да смо за-
служили да будемо дио тога. 
Сви смо мотивисани и жели-
мо побједе. Услови су бољи 
него прошлих година. Тре-
нери су сјајни, напредујемо 
уз њих, имамо два тренинга 
дневно, отприлике око осам, 
девет тренинга седмично“, 
каже Вујичић.

СПАРТАНСКА БОРБА ПРИЈЕДОРЧАНА У ПРВЕНСТВУ БиХ 

Данило Палалић и Иван Вујичић 

КК “Приједор-Спартак” са утакмице против ОКК „СЛАВИЈА 1996“ 

Текст:  Ведрана Нишевић

Гимнастика захтијева ко-
ординацију, грациозност, 
спретност и флексибилност. 
Остварити све то, није лако, 
али кад се нешто воли и при-
том не жали труда, успјех 
неће изостати. 
Гимнастички клуб ‘’Лидер’’ 
почео је с радом прије седам 
година. Тренутно имају сто-
тињак малишана, распоређе-

них у шест група. Анђелија Ро-
дић и Иринеја Гашић су међу 
најмлађим члановима овог 
приједорског клуба. Доста 
тога су научиле на тренингу, 
а биле су и на разним такми-
чењима.  
‘’Ишла сам у Брод на такми-
чење и баш ми је било лијепо. 
На тренигу највише волим да 
радим стој’’, каже Анђела. 
Иринеја је дошла у “Лидер’’ са 

свега двије године. На тренин-
зима јој је, каже, интересант-
но.
“Некако ми је најдраже кад 
радим залет скок. Вријеме 
нам брзо прође”, истиче Ири-
неја. 
Бројне су медаље у овом клу-
бу. Такмичарке Гимнастичког 
клуба “Лидер” недавно су у 
трећем колу Купа Републике 
Српске - Д програм у женској 

спортској гимнастици , у Бро-
ду, освојиле екипна четири 
прва мјеста и једно друго, а 
у појединачној конкуренцији 
три прва, два друга и два 
трећа мјеста. Приједорчанке 
су се  надметале у вишебоју 
- прескоку, двовисинском раз-
боју, греди и партеру.
Софија Никић је била на више 
такмичења, а награде јој нису 
стране.

‘’Овај спорт је јако занимљив. 
Највише волим да радим раз-
бој. На досадашњим такми-
чењима освојила сам и прво 
и друго мјесто’’, каже Софија.
Према ријечима тренера 
Биљане Богдановић, дјеца су 
веома заинтересована и то 
показују резултати. 
‘’Углавном се такмичимо ов-
дје код нас, Република Српска, 
БиХ. Од прошле године смо 
први пут ишли ван граница 
БиХ. Били смо на такмичењу 
у Хрватској. Морам напоме-
нути да смо ми једини клуб 
овог типа у Приједору и није 
га било од прије рата. За нас 
је велики успјех отићи на неко 
такмичење ван БиХ’’, рекла је 
Богдановићева.  
У овом клубу се поносе тиме 
што они који дођу код њих, 
и остају у “Лидеру”, не по-
мишљајући да оду. 
‘’Дјеца су јако талентована. 
Труде се и они и ми. Колико се 
дјеца залажу, тако и тренери, 
да би нешто остварили’’, до-
дала је тренер Горана Стојнић.
Чланарина за малишане до 
шест година је 30 КМ, а за ста-
рију дјецу која имају тренинг 
два пута седмично у трајању 
од сат и по времена, чланари-
на је 40 КМ.

ВЕЛИКИ 
КЛУБ 

МАЛИХ 
ЉУДИ

Гимнастички клуб 
"Лидер" може се 

похвалити бројним 
наградама
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Дана 5.11.2023. навршава се тужна година како 

није са нама наш вољени

НИКОЛА АНТОНИЋ
(2004 - 2022)

Кад си у срцу, ниси далеко ...
Једино наше, воле те твоји мама, бака и деда.
У соботу, 4.11.2023. дајемо годишњи помен на 
гробљу Пашинац, и том приликом позивамо родбину, 
пријатеље и комшије да нам се придруже. 18449

Сјећање

НИКОЛА АНТОНИЋ
(2004 - 2022)

Никола, већ је прошла година како те нема, фалиш 
нам пуно и надамо се да ћемо те сви опет срести на 
неком бољем мјесту. Буди горе срећан и насмијан 
као што си и овдје био.
Почивај у миру, анђеле!
Твоји другари. 18449

НИКОЛА АНТОНИЋ
(2004 - 2022)

У тишини вјечног дома, нека те прате наше мисли и молитве.
Воле те: баба, деда, стриц, тетка и сестре Емилија и Исидора.

18456

Сјећање

НИКОЛА АНТОНИЋ

У сјећањима пуним љубави, остат ћеш с нама 
заувијек.
Колектив  „NS Company“  Приједор.

18456

Тужно сјећање

РАДОЈКА ЕЛЕНКОВ

Прошло је тужних шест година. У срцу 
туга, а у души празнина. Године које су 
прошле, умањити сјећање на тебе неће.
Почивај у миру!
Твој Томо.

18448

Тужно сјећање

РАДОЈКА ЕЛЕНКОВ

Дана 7.11.2023. навршава се шест 
година откако моја мајка није присутна 
у физичком свијету, али јесте у сваком 
откуцају мога срца.
Аријана

18448

Дана 8.11.2023. навршиће се година 
дана како нас је напустио наш вољени

МИЛОРАД ПЕТРИЋ

У суботу, 4.11.2023. посјетићемо његов 
гроб. Позивамо родбину, кумове, прија-
теље и комшије да нам се придруже.
Ожалошћени: 
супруга Драгиња, син Саван и кћерка 
Слободанка са породицама.

18446

Дана 9.11.2023. навршава се тужна 
година од смрти драгог нам супруга, 

оца, свекра и дједа

ЗДРАВКА РАДАНОВИЋА
(1941 - 2022)

Година прође, а туга и бол остају у 
срцима оних који те воле. С љубављу 
и поштовањем, вјечно ћемо те чувати 
и носити у нашим срцима и мислима. 
Твоја супруга Драгојла, син Жељко, 
снаха Драгана, унуке Наташа и Жељка.

(001)

Дана 5.11.2023. навршава се година и шест мјесеци 
откако није уз мене, откако је отишла у вјечни живот 

моја вољена супруга

ДРАГИЦА ПАВИЋ
(1953 - 2023)

Вољена моја, била си ми животни сапутник, која 
си ме поштовала, била си добра супруга и искрено 
вољела, као и ја тебе. Изненада си отишла у живот 
вјечни. Нека ти бог душу прими и анђели чувају. 
Мени је остало само сјећање на тебе коју ћу вјечно 
носити у срцу свом, вољена моја. Захваљујем се сви-
ма онима који нису заборавили твоју доброту, који 
те се сјећају и обилазе твој вјечни дом.
Супруг Стево. 18451

Дана 5.11.2023. навршава се тужна 
година од смрти наше драге

СТОЈЕ ЈЕЛЧИЋ

У суботу, 4.11.2023. у 10 часова дајемо 
годишњи помен на гробљу Пашинац.
Син Ђорђе са породицом.

18454

Дана 9.11.2023. навршиће 
се пет година од смрти 

мог оца

БРАНКА БОЈАНИЋА
Туга и бол не могу те вра-
тити, али сјећање на тебе 
вјечно ће трајати и никад 
те нећу заборавити.
Твоја кћерка Деса.

18458
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СТРАТИМИР (ЗДРАВКО) 
ПОПОВИЋ

(1938 - 2023)
Најбољи наш деда, пуно ће нам недостајати твоја 
доброта, благост и огромна љубав којом си нас 
безгранично обасипао.
Заувијек те воле твој унук Дадо са породицом и 
твоја унука Маја.
Пуно ћеш недостајати твом миљенику, праунуку 
Луки. 18455

СТРАТИМИР (ЗДРАВКО) 
ПОПОВИЋ

(1938 - 2023)
Хвала ти за сву љубав, доброту, подршку и 
пожртвованост. Знамо да одлазиш у неки бољи 
свијет.
Воле те заувијек твоји, супруга Милена и кћерка 
Тања са породицом.

18455

Дана 4.11.2023. обавиће се четрдесетодневни 
помен нашој супрузи, мајци, баки и прабаки

МИЛЕНИ (рођ. Панић) САВИЋ
(1945 - 2023)

Заувијек ћемо те чувати у нашим срцима и носити 
најљепше успомене на тебе.
Твоји: супруг Ратко, син Славиша, кћерке Свјетлана 
и Сњежана са породицама.

18457

Дана 5.11.2023. навршавају се три године од 
преране смрти

МЛАДЕНА (Ђуро) КЕЧАНА
(5.11.2020 - 5.11.2023)

Са нама си у срцу и мислима у сваком трену, 
у сваком дану. Недостајеш нам да нам живот испуниш срећом, јер без 
тебе више ништа није исто.
Воле те твоји Бранка, Борис и Војкан. 18453

Дана 10.11.2023. навршавају се двије године 
од смрти моје драге тетке

ДУШАНКЕ МРШИЋ

С љубављу и поштовањем, чуваћемо те од заборава.
Твој Бранко са породицом.

18452

Дана 11.11.2023. навршава се 
година од смрти нашег драгог 
брата

ЂУРЕ РАУША
(1935 - 2022)

Драги брате, прође година 
откако ниси са нама. Вријеме не 
лијечи ране, нити умањује нашу 
љубав према теби. Много нам 
недостајеш.
У суботу, 4.11.2023. у 11 часова, посјетићемо његову вјечну кућу, 
на гробљу Савановићи у Брезичанима, положити цвијеће и 
запалити свијеће.
Позивамо родбину, пријатеље и комшије да нам се придруже.
Твоје сестре Стоја и Госпа.

18450
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Текст:  КВ

“Рудар-Приједор” је, резулта-
том 1:0, побиједио екипу “Фа-
моса” Војковићи у оквиру 13. 
кола Прве м:тел лиге. Чврста 
утакмица била је током цијелог 
меча, а на погодак се чекало до 
задње секунде, када се боље 
од гостију у шеснаестерцу сна-

шао Александар Игњатовић. 
“Рудар” послије овог кола остаје 
трећи на табели са 27 бодова, 
два мање од првопласиране 
екипе Лакташа. У сљедећем 
колу “Рудари” иду у госте екипи 
“Омарске.”

"РУДАР" СЛАВИО ПРОТИВ 
"ФАМОСА"

Након лошег издања у 2. 
колу Друге лиге РС Група 
«Запад» и пораза на го-
стовању у Котор Вароши, 
приједорски кошаркаши 
«Хантерси» у 3. колу на 
домаћем терену били су 

бољи од КК «Младост 
Булдогс» Прњавор које 
су савладали резултатом 
76:66 (21:9, 25:18, 16:26, 
14:13).
Контрола игре од самог 
почетка утакмице, сигур-

ни напади и чврста од-
брана довели су до преко 
20 поена предности пред 
крај другог периода. Сви 
играчи били су у ротацији 
и оправдали повјерење 
тренера. Након паузе 
услиједило је опуштање, 
лоша енергија те су искус-
ни гости серијом 14:2 за 
пет минута трећег перио-
да запријетили преокре-
том. Ипак млади «Хан-
терси» враћају предност 
са пар сигурних напада и 
агресивнијом одбраном, 
те се до краја утакмице 
игра углавном кош за кош 
и без пуно осцилација 
одржава се предност.
Играли су: Егић П, Марче-
та Л, Гајић У, Мандић Н, 
Марић М, Марин Г, Вуји-
чић В, Мирковић В, Вуја-
нић Ђ, Трикић Д, Ступар 
Д, Ступар Л.
Тренер: Модрић М.

КВАЛИТЕТНА ИГРА И 
ПОБЈЕДА "ХАНТЕРСА"

Спортисти Карате клуба 
“Шодан” освојили су 13 
медаља на 8. Међународ-
ном карате купу “Кастра 
опен 2023” који је одржан у 
Бањалуци. 
“У конкуренцији 567 такми-
чара из 47 клубова и двије 
државе, спортисти Карате 
клуба ‘Шодан’ постигли су 
сјајне резултате. Освојене 
су укупно двије  златне, пет 
сребрних и шест бронзаних 
медаља, а у генералном 
пласману, од 47 клубова, 
заузели смо 12. мјесто”, на-
воде из КК «Шодан”.
Додају да је ово велики 
успјех њихових спортиста, 
јер је на такмичењу учест-
вовао млађи погон.

СЈАЈНИ КАРАТИСТИ "ШОДАНА" 
ОСВОЈИЛИ 13 МЕДАЉА

Дерби 7. кола куглашке 
Премијер лиге између Ку-
глашког клуба “Рудар” При-
једор и “Посушје” припао 
је Приједорчанима. 
“У сваком смислу ријечи, 
оправдао је очекивања 
свих љубитеља куглања, 
како оних који су дошли на 
куглану да уживо посма-
трају тај дуел, тако и оних  
који су путем интернета 
уживали у овом до краја уз-
будљивом и до посљедње 
кугле неизвјесном окршају 
ове двије екипе”, саопште-
но је за “Козарски вјесник” 
из овог клуба. 
Резултат је 5:3 за “Рудар” и 
16 чуњева више 3525:3509 

за повратак на чело табе-
ле заједно са “Посушјем” и 
омјером од шест побједа и 
један пораз за обје екипе. 
Екипа “Рудар 2” је у 6. колу 
лиге Републике Српске ост-
варила своју другу побједу 
“Рудар 2” - Дервента 5,5-
2,5. 
Најбољи појединци овог 
сусрета, уједно и екипе 
“Рудар 2”, били су Алек-
са Мандић 605 и Младен 
Мартић са 588 оборених 
чуњева. У наредном колу 
“Рудар” гостује екипи Мо-
стара, а “Рудар 2” екипи 
“Лијевча” у Градишци.

КК "РУДАР" СЛАВИО ПРОТИВ "ПОСУШЈА"

КК “Приједор-Спартак” 
побиједио је ОКК “Славија 
1996” резултатом 87:78. 
Утакмица против гостију из 
Источног Сарајева играна је у 
Спортској дворани «Младост», 
а у оквиру четвртог кола 
Првенства БиХ за кошаркаше. 
Спартанци Данила Палалића 

до тријумфа су дошли бољом 
игром у другом полувремену 
и на неки начин надокнадили 
пропуштено у претходна три 
меча. Најзаслужнији за то био је 
Алексеј Бојанић који је постигао 
24 поена. Најбоље га је пратио 
Бојан Лулић са 21 поеном, а 15 
је постигао Немања Станковић.

ПОБЈЕДА КОШАРКАША 
"ПРИЈЕДОР-СПАРТАКА"


